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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

(JM)

Majhno in razdrobljeno slovensko 
kmetijstvo v težavah

V evropski kmetijski politiki, ki vse bolj postaja del 
tržnega gospodarstva, je majhno in razdrobljeno 
slovensko kmetijstvo v podrejenem položaju, zaradi 
česar skupna evropska kmetijska politika nanj vpli-
va bolj negativno kot pozitivno. Na to sta ob odpr-
tju lanskoletnega kmetijsko-živilskega sejma v Gor-
nji Radgoni glasno opozorila predsednik Kmetijsko-
-gozdarske zbornice Slovenije Cvetko Zupančič in 
predsednik Zadružne zveze Slovenije Peter Vrisk.

Slovenski kmetje so zaradi velikega padca od-
kupnih cen, ki so posledica evropskega embar-
ga Rusiji, v zelo težkem položaju. Evropska unija, 
ki je s svojo odločitvijo za embargo povzročila se-
danje stanje, bo morala resno ukrepati, preden bo 
prepozno, ker bodo sicer mlajše generacije začele 
opuščati kmetovanje. Resna razprava o kmetijski 
politiki in trenutnem položaju slovenskih kmetov je 
zato nujno potrebna.

Slovensko kmetijstvo je v poosamosvojitvenem 
obdobju doživelo precej uspehov, a tudi neuspe-
hov. Med prvimi velja omeniti več površin za eko-
loško kmetovanje, teh je zdaj že blizu deset odstot-
kov vseh, prestrukturiranje kmetij in dobro korišče-
nje evropskih sredstev. Poglavitni neuspeh v tem 
obdobju je zmanjšanje obdelovalnih površin, ka-
terih obseg se je zmanjšal s 560 tisoč na 470 ti-
soč hektarjev.

Kmetijski minister mag. Dejan Židan vidi trenu-
tno sliko slovenskega kmetijstva »zelo mešano«. 
Številne kmetije so se uspele prestrukturirati, rea-
liziranih je bilo veliko investicijskih podpor, po dru-
gi strani pa po njegovem mnenju v družbi ni širše 
podpore za ohranitev kmetijskih zemljišč. Dejstvo 

je, da je Slovenija del velikega globalnega trga, ki je 
v principu liberalen, zato skuša vlada to uravnava-
ti z evropskimi in državnimi plačili, vendar ko pride 
do krize v kmetijstvu, jo občuti samo kmet. Ko obra-
tno cene kmetijskih proizvodov na trgu zrastejo, si 
želijo kos te pogače odrezati vsi v prodajni verigi.

Cerarjeva vlada je za omilitev omenjenih težav v 
kmetijstvu uvedla več ukrepov, med njimi interven-
cionistično spremembo zakona o kmetijstvu, ki je 
predpisala posebne roke plačil in prepovedala ne-
katere nesprejemljive poslovne prakse. Uvedena je 
bila tudi nova označba Izbrana kakovost – Slove-
nija, s katero se uveljavlja enotna shema kakovo-
sti, ki bo slovenskim proizvodom omogočila raz-
likovalno vrednost na osnovi jasno definirane dr-
žave pridelave in predelave (Slovenija) ter poseb-
nih lastnosti. Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano želi s tem doseči, da bodo kakovostni 
slovenski prehranski proizvodi enotno označeni in 
jih bo tako potrošnik lažje prepoznal.

Na ravni EU se slovenska vlada zavzema za od-
pravo nepravičnih odnosov v prehranski verigi, ki so 
prisotni zaradi, kot trdi evropski poslanec dr. Igor Šol-
tes, oligopolov. Pet največjih trgovskih verig namreč 
obvladuje več kot 50 odstotkov trga. Hm, ali nismo 
šli v EU tudi zato, ker nam je bilo dovolj nepoštene 
konkurence na tedanjem jugoslovanskem trgu? 
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KMEČKO DELO IN PRIDELKI KMETOV SO ZARADI UVOŽENIH PRIDELKOV VSE MANJ VREDNI

Ponosni na kmete, ki vztrajajo v danih pogojih
V organizaciji Občinskega odbora SDS Ljubno ob Savinji in v 

sodelovanju s poslanko Nado Brinovšek je v Radmirju potekal 
pogovorni večer na temo stanja v slovenskem in zgornjesavinj-
skem kmetijstvu. Da je problematika še kako pereča, je priča-
la živahna in poglobljena razprava udeležencev dogodka, ki je 
sledila po prvem – predstavitvenem delu večera. 

KATASTROFALNO LETO 2016 
Tomaž Lisec, predsednik odbo-

ra za kmetijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano v državnem zboru, je dejal, 
da je bilo preteklo leto zaznamova-
no s številnimi napačnimi ukrepi, z 
naravnimi nesrečami in škodo po 
divjadi, ki so za kmetijstvo pomeni-
li katastrofo. Med ukrepi je izposta-
vil začetek delovanja državnega 
podjetja Slovenski državni gozdo-
vi, uvedbo davčnih blagajn, zakon 
o katastrskem dohodku, pri čemer 
govornik ni skoparil s kritičnimi be-
sedami na račun kmetijskega mi-
nistra. Povedal je, da bo do parla-
mentarnih počitnic sam sklical še 

Poleg tega so kmetije po-
membne pri ohranjanju našega 
podeželja. Zato ni potrebno nobe-
no državno podjetje, kot je družba 
Slovenski državni gozdovi ali Sklad 
kmetijskih zemljišč in gozdov RS. 
Zemljo in gozd naj se da v dedni na-

jem kmetom, ki bodo oboje obdelo-
vali s skrbjo dobrega gospodarja. 

RAZKLANOST MED BIROKRATI IN 
TERENOM

Zagotoviti je potrebno prehran-
ske verige in odkup pridelkov od lo-

precej sej odbora, na katerih bodo 
obravnavali omenjene teme in po-
skušali poiskati rešitve zanje. 

REŠITVE SO DOSEGLJIVE, 
POTREBNA JE LE POLITIČNA 

VOLJA
Vsebino programa je predstavil 

Matjaž Kočar, predsednik odbora 
za kmetijstvo in okolje pri strokov-
nem svetu SDS. Kot ključno je iz-
postavil družinsko kmetijo, kjer se 
pri doseganju skupnih ciljev in pri 
delu srečujejo tri generacije. Take 
kmetije so že v preteklosti pridela-
le dovolj hrane za večino sloven-
skih potreb. 

GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Leto 2017 bodo zaznamovale štiri visoke obletnice

Zbrani so prisluhnili tudi poročilom o delu komisij, iz katerih so bile 
razvidne uspešno izvedene aktivnosti. (Foto: Marija Lebar)

Za gasilskimi društvi, ki se zdru-
žujejo v zgornjesavinjsko gasilsko 
zvezo (GZ ZSD), je pestro in delov-
no leto, tudi načrti za letos so am-
biciozni, saj bodo kar štiri društva 
praznovala visoke obletnice. To 
so PGD Mozirje, Šmartno ob Dreti, 
Bočna in Nova Štifta. Že to soboto 
bodo mozirski prostovoljni gasilci 
obeležili 130 let delovanja društva 
in prevzeli novo cisterno. Zgornje-
savinjski gasilci se bodo še naprej 
posvečali preventivi v obliki izobra-
ževanj, usposabljanj in tekmovanj. 
O vsem tem so vodstvo, predsedni-
ki komisij, delegati in gostje govo-
rili na občnem zboru zveze v Gor-
njem Gradu.

KLJUČ USPEHA JE V 
SODELOVANJU

Predsednik zveze Janko Žuntar 
je izpostavil organizacijska pod-
ročja, na katerih bodo še posebej 
delovali: ureditev statusa gasilca, 
zdravstvenih pregledov in zavaro-
vanj. Zahvalil se je prisotnim, ki so 
vedno pripravljeni priskočiti na po-
moč in sodelujejo pri prireditvah po 

občinah, ter pohvalil sodelovanje z 
lokalnimi skupnostmi.

BREZ VEČJIH POŠKODB 
OPERATIVCEV 

Petnajst društev je bilo po bese-
dah poveljnika zveze Slavka Brica 
lani aktiviranih 187-krat. Na 130 
intervencijah je sodelovalo 1.665 
operativnih gasilcev. Materialni 
stroški intervencij so znašali nekaj 
več kot 53 tisoč evrov. »Gasilci so 
poskrbeli še za pitno vodo obča-

nom, ki so prikrajšani za to narav-
no dobrino. Opravljenih je bilo 164 
prevozov in prepeljanih 664 tisoč 
litrov vode,« je povedal Bric.

Tudi na tekmovalnem področju 
so bili uspešni. Naštel je še številna 
usposabljanja in tečaje, ki jih je us-
pešno zaključilo 106 gasilcev. »Z 
zadovoljstvom ugotavljam, da pri 
naših aktivnostih, razen manjših 
prask, ni prišlo do hujših poškodb,« 
je dejal in se članov zahvalil za ak-
tivno delovanje.

DOBRO GASILSTVO V INTERESU 
LOKALNIH SKUPNOSTI

Zbrani so prisluhnili še poroči-
lom o delu komisij, iz katerih so bile 
razvidne uspešno izvedene aktiv-
nosti. V imenu Gasilske zveze Slo-
venije je spregovoril Franc Ranči-
gaj, sicer tudi poveljnik savinjsko-
-šaleške gasilske regije. Izpostavil 
je dobro delovanje tukajšnjih gasil-
skih društev. Pozdravom in lepim 
željam so se pridružili tudi pred-
stavniki sosednjih gasilskih zvez. V 
imenu županje in županov je zbra-
ne nagovoril župan občine Gornji 
Grad Stanko Ogradi.

ZLATA PLAKETA ALOJZU 
BLAŽIČU

Prejemnik letošnje zlate plakete 
GZ ZSD je Alojz Blažič iz PGD Gru-
šovlje. Ob slovesni podelitvi je preb-
ral pesem, ki jo je napisal gasilski 
zvezi v časih, ko je bila pred odlo-
čitvijo, ali se razdeliti ali delovati v 
enotni zvezi. Kot so poudarili govor-
niki, je bila odločitev za enotno zve-
zo pravilna.

Marija Lebar

Govorniki, ki so kasneje oblikovali prvi del večera (od leve: Tomaž Lisec, 
Matjaž Kočar, Štefka Goltnik in Marjan Golavšek), so na začetku zbrano 

prisluhnili pevcem. (Foto: Marija Lebar)
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ZAHTEVA O ZMANJŠANJU NAPOTOVANJA K SPECIALISTOM

Za pacienta brez napotnice ne bo kriv zdravnik
V zdravstvu paciente spet čaka-

jo novosti in spremembe, nad ka-
terimi ne bomo preveč navdušeni. 
Ministrstvo za zdravje in Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije 
pričakujeta, da bodo osebni zdrav-
niki približno za tretjino zmanjšali 
napotitve pacientov na sekundar-
ni nivo, se pravi k specialistom. Da 
pacienti ne bi mislili, da je to nova 
muha zdravnikov, so se na svetu 
Javnega zavoda Zgornjesavinjski 
zdravstveni dom Nazarje odločili, 
da pooblastijo direktorico zavoda 
Darjo Es, da o tem obvesti javnost.

ZAHTEVA ZA ZMANJŠANJE 
NAPOTITEV

»Osebni zdravnik bo moral se-
daj še bolj temeljito pretehtati, v ka-
terih primerih bo pacienta napotil k 
specialistu oziroma na dodatne di-
agnostične postopke. Pred napoti-
tvijo v nadaljnjo obravnavo bo tako 
moral osebni zdravnik prej izčrpa-
ti vse možnosti na primarni ravni. 
Šele s takim načinom dela bo imel 
zdravnik dobro strokovno podlago 
za napotitev na obravnavo pri spe-
cialistu,« je zahtevo povzela Esova. 
Dodala je, da so zdravniki že doslej 
strokovno utemeljevali napotitve k 

specialistom in da jim ne bo lahko 
zmanjšati njihovo število. 

V preteklem tednu je tudi zažive-
lo elektronsko naročanje, ki je ime-

lo v začetni fazi kar nekaj težav, 
zahtevno pa bo predvsem za slab-
še računalniško pismene in starej-
še paciente.

TEŽKI ČASI ZA ZDRAVNIKE
Ali je zahteva plačnikov zdra-

vstvenih storitev povezana z ukre-
pom zdravnikov, ki so v zadnji stav-

ki sprejeli odločitev, da bodo več 
napotovali na sekundarno raven, 
se ne ve. Prav tako je velika verje-
tnost, da se s tem ukrepom posku-

šajo zmanjševati čakalne dobe, ki 
so v zadnje času primarna skrb 
zdravstvene ministrice Milojke Ko-
lar Celarec. 

Po mnenju Esove so zdravni-
ki v zdravstvene domu Nazarje že 
doslej delali strokovno in niso na-
potovali pacientov na nadaljnje 
preiskave, če to ni bilo potrebno. 

So pa prav gotovo pred osebnimi 
zdravniki in njihovimi pacienti težki 
in neprijetni časi, je dejala.

SE BODO ČAKALNE DOBE 
SKRAJŠALE?

Pacientom je omogočeno tu-
di sekundarno mnenje oziroma 
mnenje drugega zdravnika, če se 
pacient z zdravnikovo odločitvijo 
ne strinja. Delo zdravnikov je pod 
strokovnim nadzorom. V enem od 
zdravstvenih domov so že opravili 
nadzor. Menili so namreč, da je bi-
lo izdanih preveč napotnic z ozna-
ko nujno. Napotnica namreč lahko 
nosi oznako nujno, hitro ali redno. 

Po noveli zakona, ki je že v vlad-
ni obravnavi, naj bi pod nujno pa-
cienta obravnavali še isti dan, ta-
ko je bilo tudi doslej. Z oznako hit-
ro bi moral biti pacient obravnavan 
v dveh tednih, pod redno pa v treh 
mesecih. Poleg tega novela zako-
na določa, da naj pacient naj ne 
bi čakal pri zdravniku več kot dvaj-
set minut, na sekundarni in terci-
arni ravni pa pol ure. Na določe-
ne preglede pri specialistih ali za 
posege pa se sedaj čakalna doba 
meri v mesecih in letih.

Štefka Sem

V preteklem tednu je tudi zaživelo elektronsko naročanje, ki je imelo v 
začetni fazi kar nekaj težav. (Fotodokumentacija e-napotnica.si)

kalnih pridelovalcev zlasti za javne 
zavode. Zato je treba ozaveščati o 
možnostih javnih razpisov na tem 
področju. »Tukaj govorimo o 120 
milijonih proračunskih evrov letno, 
ki pristanejo večinoma na računih 
tujih kmetov.«

Kočar se je dotaknil preobsežne-
ga birokratskega aparata v sklopu 
ministrstva za kmetijstvo. Dejal je, 
da uradniki nedvomno dobro poz-
najo zakonodajo in predpise, a pri 
tem nastaja velika razklanost med 
tem, kar se ustvarja v Ljubljani in kaj 
ljudje na terenu dejansko potrebuje-
jo. Zato bi bilo koristno, če bi se tudi 
ti kdaj udeležili podobnega dogod-
ka, kot je tokratni pogovorni večer.

MAČEHOVSKO RAVNANJE S 
KMETIJSKO ZEMLJO

V Kmetijsko gozdarski zbornici 
Slovenije imajo veliko predlogov, 
kako predpise oblikovati, da bodo 
sprejemljivi tudi v praksi, vendar ni-
so vedno slišani, je povedal Mar-

jan Golavšek, podpredsednik zbor-
nice. Opozoril je na stalne in dosti-
krat nepremišljene posege v spre-
membe namembnosti kmetijskih 
zemljišč, kot so gradnje različnih 
cest in industrijskih con.

KMETJE NA NAŠEM OBMOČJU ŠE 
Z VEČ IZZIVI KOT DRUGOD

O posebnostih tukajšnjega kme-
tovanja je spregovorila predstavni-
ca mozirske izpostave Kmetijsko 
gozdarskega zavoda Celje Štefka 
Goltnik, ki omenjene vsebine poz-
na tako s terena kot iz vsakodnev-
nih stikov s kmeti. Tukajšnje kmetije 
se razlikujejo od ostalih v Sloveniji, 
saj jih večina leži na hribovitem ob-
močju, zato so tudi omejene s širje-
njem zemljišč in dejavnosti. 

Dotaknila se je razpisov, ki so 
prilagojeni za velike kmetije, za-
to manjši kmetje ne morejo kandi-
dirati. Kmetje so ostali brez plačil 
za krave dojilje, prav tako država 
od njih pri investicijah tudi za stare 

goveje hleve zahteva uporabno do-
voljenje, kar predstavlja izjemno vi-
sok strošek. 

»Kmet, ki celo življenje doma re-
di živino, enega goveda ne sme 
zaklati zase,« je še dejala Goltni-
kova, ki se sicer strinja, da mora 
meso za prodajo potrošniku za-
doščati vsem higienskim predpi-
som. Predstavila je še problema-
tiko škod po divjadi, ki se vleče že 
vse predolgo.

TEŽAVE KMETOV VIDIJO TUDI 
DRUGI PREBIVALCI

Eden izmed udeležencev je v raz-
pravi dejal, da sam sicer ni kmet, 
spremlja pa problematiko. »Čudim 
se, da pri tako gluhi državi in pri ta-
kih težavah kmetje še vedno vztraja-
jo na svojih gorskih kmetijah in sem 
zato ponosen nanje,« je dejal. 

Podobno so razmišljali tudi os-
tali razpravljavci. Kmečko delo in 
pridelki so zaradi uvoženih pridel-
kov vse manj vredni. Čeprav se po-

trošniki že bolj zavedajo prednosti 
kakovostne domače prehrane, je 
za nakup še vedno odločilna ce-
na. Kot je izpostavil eden prisotnih, 
je pred desetletji kmet za nakup so-
dobnega traktorja porabil vrednost 
desetih bikov, medtem ko bi moral 
danes za primerljivi stroj dati kar 
25 bikov. 

Pomembno je, da težave na-
šega kmetijstva vidimo vsi, da se 
vsi, ne glede na strankarsko ali 
kako drugo pripadnost, zavzame-
mo za ustrezne rešitve, saj bo to 
v prid vsem Slovencem, je za za-
ključek svoje mnenje izrazil še 
eden od udeležencev pogovorne-
ga večera.

Dogajanje, ki ga je povezova-
la Nada Brinovšek, je popestril na-
stop moškega pevskega zbora Jut-
ro iz Radmirja pod vodstvom Ber-
narde Štiglic, zbrane pa je pozdra-
vil predsednik ljubenskega občin-
skega odbora SDS Stanko Prislan.

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET MOZIRJE

Dolgovi občine skoraj v višini letnega proračuna
V drugi obravnavi so mozirski svetniki potrdi-

li zaključni račun proračuna za preteklo leto. Pri-
hodki in odhodki so bili realizirani v dobrih sto 
odstotkih, je uvodoma povedal župan Ivan Su-
hoveršnik. Trideset odstotkov celotnega prora-
čuna je bilo namenjenih investicijam v šolstvu, 
zdravstvu, izgradnji in vzdrževanju cest, sana-
ciji plazov, vodovodov, kanalizacije ter urejanja 
prostora. 

Glavne naložbe so bile sanacija ceste na Le-
po Njivo, obnova in širitev čistilne naprave, v ka-
tero sta vključeni tudi Občini Nazarje in Rečica 
ob Savinji. Poleg tega so financirali nakup gasil-
ske cisterne v višini petdeset tisoč evrov. Enaka 
zneska bo PGD Mozirje prejelo še v naslednjih 
dveh letih.

NEKAJ POHVAL, NEKAJ VPRAŠANJ
Svetniki so v razpravi omenili zadolženost ob-

čine. Občina finančno stoji nekoliko bolje, kot je 

v preteklosti, a še vedno znašajo dolg do doba-
viteljev in krediti z novim letom skoraj toliko kot 
letni proračun. Prav tako so želeli podrobno ob-
razložitev glede sanacije ceste v Lepo Njivo, saj 
stroški in plačila niso pregledna.

Predsednica nadzornega odbora občine Mi-
lena Benetek je napovedala podroben pre-
gled poslovanja mozirske Komunale, saj se je 
vzdrževanje občinskih cest dvignilo za polovico 
od zneska načrtovanega v proračunu. Names-
to planiranih 392 tisočakov, Komunala od obči-
ne terja 549 tisoč evrov. Je pa pohvalila občin-
sko upravo, da je porabila manj, kot je planirala.

POTREBA PO PARKIRIŠČIH
Župan je podrobneje obrazložil vlogo lastnika 

objekta (Na trgu) nekdanje uprave podjetja Sa-
vinja. Le-ta si želi preurediti poslovne prostore v 
stanovanjske, potrebovali pa bi vsaj sedem par-
kirnih mest za stanovalce. Ker urejanje stano-

vanj brez zagotovila o možnih parkirnih mestih 
zanje ni zanimivo, je občina glede na pomanjka-
nje parkirišč na trgu razmišljala o ureditvi in pro-
daji le-teh na parkirišču Mozirske trate – nad Be-
ričnikom, ki jih bo zgradila občina. Po razpravi 
so svetniki soglašali s tem, da se nadaljuje po-
stopek dogovarjanja za prodajo parkirišč. 

Svetniki so v drugi obravnavi sprejeli od-
lok o spremembi meje med občinama Mozir-
je in Rečica ob Savinji ter nekaj pobud o naku-
pu, prodaji in menjavi premoženja. Sprejeli so 
letni program športa. Od razpisanih 21 tisoč 
evrov je največ sredstev namenjenih za špor-
tno vzgojo otrok in mladine. Potrdili so tudi pre-
dlagane prejemnike občinskih priznanj. Zlato 
plaketo s priznanjem bo prejela športnica Ma-
ja Mihalinec, denarno nagrado v višini 1.250 
evrov pa bo prejelo Društvo zgornjesavinjskih 
diabetikov Mozirje.

Štefka Sem

OBČINSKI SVET LJUBNO

Podprli kandidaturo 
mag. Sama 
Kramerja za 

ravnatelja šole
Svet zavoda Osnovne šole Ljubno ob Savinji 

je na Občino Ljubno naslovil vlogo za pridobitev 
mnenja o kandidatih za imenovanje ravnatelja. 
Občinski svet je o temi odločal na redni seji. 

Kot je povedal župan Franjo Naraločnik, se 
dosedanjemu ravnatelju Rajku Pintarju izteka 
mandat. Zato je bil objavljen razpis za prosto 
delovno mesto ravnatelja, na katerega se je pri-
javilo šest kandidatov. Vseh šest je na posebni 
predstavitvi, ki je potekala konec marca v osnov-
ni šoli, spregovorilo o svojih programih in vide-
nju delovanja šole v bodoče. Predstavitve so se 
udeležili tudi člani občinskega sveta, ki je usta-
noviteljica Javnega zavoda OŠ Ljubno. Na pod-
lagi predstavljenih programov in referenc, ki jih 
imajo posamezni kandidati, se je občinski svet 
odločil, da poda pozitivno mnenje h kandidaturi 
za ravnatelja mag. Sama Kramerja. 

O imenovanju ravnatelja za naslednje man-
datno obdobje bo dokončno odločal svet zavo-
da. Ta je sestavljen iz petih predstavnikov učite-
ljev, treh predstavnikov staršev in treh predstav-
nikov občine.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET NAZARJE

Osnovno šolo bo še naprej vodila 
Vesna Lešnik

Vesna Lešnik bo ravnateljica na OŠ Nazarje tudi 
naslednje mandatno obdobje. 

(Foto: Marija Lebar)

Predsednik komisije za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja Janez Štiglic je čla-
nom občinskega sveta Nazarje na zadnji seji 
poročal o predlogu, da se poda soglasje h kan-
didaturi Vesne Lešnik za delovno mesto ravna-
teljice nazarske osnovne šole. Občinski svetni-
ki so predlog podprli in soglasno izrekli pozitiv-
no mnenje o podpori h kandidaturi Lešnikove 
za ravnateljico.

Kot je povedal Štiglic, se s tem šolskim le-
tom izteče mandat sedanji ravnateljici Vesni 
Lešnik. K imenovanju ravnatelja mora poleg 
predstavnikov učiteljev in staršev mnenje po-
dati tudi ustanoviteljica javnega zavoda, to je 
občina. Za oblikovanje mnenja je komisija kon-
taktirala tudi predstavnike vseh treh krajevnih 
skupnosti v občini. Od vseh je dobila pozitivne 
mnenje o edini prijavljeni na razpis za delovno 
mesto ravnatelja, to je o dosedanji ravnatelji-
ci Lešnikovi. 

Štiglic je občinskemu svetu predstavil mne-
nje komisije, da njeni rezultati izstopajo tako na 
menedžerskem kot na vzgojnem in učnem po-
dročju. Vsako leto na občinskem svetu predsta-
vljena poročila o poslovanju šole so vedno ugo-
dna, zato komisija priporoča, da jo s 1. septem-
brom 2017 potrdijo kot ravnateljico za naslednji 
mandat. 

»Imamo uspešno osnovno šolo, ki je brezplač-
na in smo nanjo lahko ponosni,« je dodal še žu-

pan Matej Pečovnik. Tako je bil sprejet soglasen 
sklep, da se poda pozitivno mnenje k imenova-
nju kandidatke za ravnateljico.

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Potrebna sanacija lokalnih cest, sredstev premalo
Občina Gornji Grad je v pre-

teklem letu proračun realizirala v 
dobrih 90 odstotkih, je poročal žu-
pan Stanko Ogradi na seji občin-
skega sveta. Po dveh rebalansih 
so bili prihodki realizirani v višini 
dobra 2,2 milijona evrov oziroma 
93 odstotkov, odhodki pa v višini 
2,1 milijona evrov oziroma 94 od-
stotkov veljavnega proračuna. Na 
računu je ob zaključku leta osta-
lo nekaj sredstev, ki jih občina pot-
rebuje za investicije v teku. Poleg 
vseh področij, ki jih občina finan-

cira, so bile večje investicije v lan-
skem letu na področju šolstva in 
urejanja lokalnih cest. Svetniki so 
v prvi obravnavi potrdili zaključni 
račun.

NOVI ČLANI ODBOROV IN 
KOMISIJ

Sprejetih je bilo še nekaj drugih 
sklepov. Po odstopu svetnika Jure-
ta Purnata z vseh komisij in odbo-
rov ga bo v odboru za proračun, 
prostorsko planiranje in gospodar-
jenje s premoženjem občine zame-

njal Jože Ugovšek. Barbara Osol-
nik Košar bo članica statutarno 
pravne komisije in Peter Letonja bo 
član komisije za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja. Vsi 
svetniki so bili soglasno potrjeni za 
nove člane odborov in komisij za to 
mandatno obdobje.

CESTE V SLABEM STANJU
Svetniki so potrdili še menja-

vo in odprodajo zemljišč na pro-
šnjo občanov. V zaključku seje 
pa so prisluhnili županu Ogradi-

ju glede slabega stanja lokalnih 
cest v občini. Župan je prevozil ve-
čino lokalnih cest. Številne so bi-
le v zelo slabem stanju že pred zi-
mo, slednja pa je na njih povzro-
čila še dodatno škodo. Izpostavil 
je najbolj poškodovane dele ces-
tišč in izrazil zaskrbljenost, saj bo-
do stroški njihovega urejanja pre-
cej večji kot ima občina na razpo-
lago sredstev. Svetniki so si lahko 
ogledali fotografije najbolj težav-
nih delov cestišč.

Štefka Sem

NAJBOLJ PRILJUBLJENA SMUČIŠČA V SLOVENIJI

Golte že sedmič na vrhu 

Poletna sezona na Golteh se prične že v času prvomajskih prazni-
kov, trajala pa bo vse do krajše prekinitve pred novo zimo. V tem ča-
su bodo nadaljevali z nekaterimi investicijskimi deli, kar je v svoj plan 
umestil novi večinski lastnik Sicom Invest. 

Še eno kristalno priznanje smučišču je prevzel vodja marketinga in prodaje 
Mitja Škrabl (tretji z leve). (Fotodokumentacija Golte)

Spletni portal Dobro jutro Slo-
venija že 26 let organizira natečaj 
naj smučišče, za katerega glasuje-
jo smučarji ter obiskovalci sloven-
skih smučišč. Med srednje velikimi 
smučarskimi centri so že sedmič 
zmagale Golte, kar potrjuje dobro 
delo sodelavcev tega zimsko letne-
ga turističnega središča z razgiba-
nimi smučišči in dobro vzdrževa-
nimi žičniškimi napravami ter ho-
telom. 

Skozi sezono so smučarji lah-
ko ocenjevali urejenost in ponudbo 
domačih in tujih smučišč. Izbirali 

so lahko med 25 malimi smučišči, 
sedmimi srednje velikimi, sedmimi 
velikimi smučišči in petimi snežni-
mi parki v Sloveniji ter med 28 av-
strijskimi in 14 italijanskimi smu-
čišči. Na Golteh so v zimski sezoni 
2016/2017 obratovali 110 dni, obi-
skalo jih je kar 60.000 smučarjev. 

»Nagrada pomeni potrditev dob-
rega dela vseh zaposlenih in hkra-
ti zavezo, da ohranimo kakovost in 
nadgradimo še vse tisto, kar mor-
da še ni vrhunsko,« je povedal di-
rektor družbe Golte Ernest Kovač.

Jože Miklavc

SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA, OBČINSKI ODBOR 
LJUBNO OB SAVINJI

Na čelu 
ostaja Stanko Prislan

Stanko Prislan je poudaril, da so 
težili k temu, da se izkristalizirala 

članstvo na njihovem območju. 
(Foto: MŠ)

Na nedavni konferenci lju-
benskega odbora Slovenske de-
mokratske stranke so pregledali 
delo v preteklem obdobju, obrav-
navali predkongresne dokumen-
te in izvedli volitve. Dosedanjemu 
predsedniku Stanku Prislanu so 
zaupali še en mandat.

V poročilu je poudaril, da so ta-
ko kot vsi odbori težili k temu, da 
se izkristalizirala članstvo na njiho-
vem območju. Trije njihovi člani so 
uspešno zaključili akademijo Jo-
žeta Pučnika. V izvršilni odbor kr-
ščanskega foruma SDS in v kme-
tijsko gozdarsko zbornico sta bi-
la izvoljena njihova člana. Sodelo-
vali so pri organizaciji družinske-
ga dneva v Solčavi in srečanja v 
Novi Štifti. Še vedno pa se srečuje-
jo z negativnim stanjem na svojem 
transakcijskem računu, saj nimajo 
virov financiranja. 

O predkongresnih dokumentih 
je spregovorila poslanka Nada Bri-
novšek in poudarila, da bo na kon-
gresu sprejeta resolucija z naslo-
vom Slovenija v srcu. V osnutek 
omenjenega dokumenta so med 
drugim zapisali, da so trenutni 
upravljavci slovenske države pa-
sivni pri reševanju skupnih proble-
mov in brez vizije ravnanja v prime-
ru nadaljnjih dezintegracijskih pro-
cesov v EU. Administrativna bre-

mena, ki jih danes čuti slovenski 
državljan, so neprimerno večja, kot 
so bila pred dvema desetletjema. 
Obenem je Brinovškova prepriča-
na, da so samo številčne družine 
tiste, ki ohranjajo slovenstvo in slo-
venski narod za jutrišnji dan. 

Marija Šukalo
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OBČINSKI SVET LJUBNO 

Dopolnjena pravilnika o sofinanciranju nekaterih organizacij 
v občini 

Statutarno pravna komisija Občine Ljubno je 
na predhodno pobudo nekaterih občinskih sve-
tnikov na svoji seji pripravila spremembe in do-
polnitve dveh pravilnikov o sofinanciranju dolo-
čenih organizacij iz občinskega proračuna. Pre-
dlagane spremembe so bile umeščene na dnev-
ni red seje občinskega sveta, ki je predloge spre-
memb z ustreznima sklepoma soglasno potrdil.

POTREBA PO AKTUALIZACIJI PRAVILNIKOV
Kot je poročala predsednica Ana Kladnik, 

je komisija preverila vsebino in predlaga spre-
membe ter dopolnitve pravilnika o sofinancira-

nju humanitarnih in invalidskih organizacij ter 
pravilnik o sofinanciranju drugih skupin in njiho-
vih programov v občini. Pravilnika sta bila spre-
jeta v letu 2013 in sta bila zaradi zagotavljanja 
pravične in smotrne porabe sredstev, ki se deli-
jo po sistemu javnih razpisov, potrebna določe-
nih popravkov.

NOVI PREDPISI BODO VELJALI ŽE V LETOŠNJIH 
RAZPISIH

Komisija je med drugim preverila merila za 
vrednotenje dejavnosti upravičencev in spre-
menila število točk, ki jih je mogoče dobiti gle-

de na lociranost sedeža organizacije in na šte-
vilo članov v teh organizacijah, ki so občani ob-
čine Ljubno. Več pozornosti so namenili tudi te-
mu, ali organizacija izvaja humanitarno ali so-
cialno dejavnost, ali ima člane z motnjami v 
duševne razvoju, ali izdaja glasilo in še več po-
drobnosti. 

Občinski svet je spremembe in dopolnitve 
pravilnikov potrdil. Prenovljeni predpisi se bo-
do upoštevali že pri letošnjem razdeljevanju 
proračunskih sredstev; zadevni razpisi so že 
objavljeni. 

Marija Lebar

KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Maruša Melavc 
nova svetnica Zveze 
ŠKIS in Sveta ŠOLS

Marušo Melavc so zgornjesavinjski študentje 
potrdili za svetnico Zveze ŠKIS in Sveta ŠOLS. 

V Klubu zgornjesavinjskih študentov so v za-
četku aprila izvolili novo svetnico za Zvezo štu-
dentskih klubov Slovenije (ŠKIS) in Svet študent-
skih organizacij lokalnih skupnosti (ŠOLS). Za 
svetnico je bila izvoljena Maruša Melavc. Zame-
njala je Klemna Petka, ki je odstopil s te funkcije.

ŠS

OBČINSKI SVET NAZARJE 

Občina naj na sodišču preveri veljavnost pogodbe izpred 
desetih let

Kot smo poročali v prispevku »Dva tožbe-
na zahtevka Energetike Nazarje do občine, 
napovedan še tretji« s februarske seje nazar-
skega občinskega sveta, sklepi v zvezi s pre-
dlogi svetnika Janeza Štiglica glede tožb Ob-
čine Nazarje s strani podjetja Energetika niso 
bili sprejeti. A izkazalo se je, da je pri tej ugo-
tovitvi šlo za proceduralno napako. Zato so se 
na zadnji seji v četrtek, 13. aprila, člani občin-
skega sveta ustavili že ob branju zapisnika 
prejšnje seje. 

UGOTOVITEV STATUTARNO 
PRAVNE KOMISIJE 

Župan Matej Pečovnik je povedal, da je priš-
lo na prejšnji seji do proceduralne napake. O za-
devi je na svoji seji razpravljala in sprejela skle-
pe statutarno pravna komisija, ki je ugotovila, da 
»Izrek glasovanja na 19. seji ni bil v skladu s 45. 
členom poslovnika občinskega sveta«. 

Ugotovitve je svetnikom predstavil predsednik 
komisije Boštjan Cigale. »Člani komisije smo bi-
li enotnega mnenja, da je bil izid glasovanja na-
pačno razglašen. Od prisotnih osmih članov ob-
činskega sveta na februarski seji je »za« uvrsti-
tev predlogov na sejo glasoval en član občinske-
ga sveta. Nihče ni bil proti oziroma ostali člani ni-
so glasovali. Večino glasov je tako pomenil edini 
glas, ki je bil za sprejetje predlogov. S tem velja, 
da so bili predlogi sprejeti.«

Župan Pečovnik je v potrditev predlagal za-
pisnik 19. redne seje občinskega sveta Nazar-
je skupaj s predlogi svetnika Štiglica in zapi-
snikom statutarno pravne komisije kot prilo-
gama zapisnika. Ta predlog so svetniki nato 

tudi sprejeli in s prilogami dopolnjen zapisnik 
potrdili.

IZGLASOVALI DVA OD TREH 
PREDLOGOV

Ob tem je župan razširil dnevni red tekoče se-
je z dodatno točko. Predlagal je, da se svetniki o 
treh predlogih, za katere je na prejšnji seji Štiglic 
predlagal, da se uvrstijo na dnevni red, tokrat od-
ločajo tudi vsebinsko. Svetniki so potrdili, da se 
na dnevni red doda nova točka. Nato so spreje-
li sklep, da se potrdi predlog označen s črko A. 

S tem sklepom se Občina Nazarje zavezuje, 
da bo takoj pričela z ustreznimi postopki pri pri-
stojnem sodišču, da se letna pogodba za kuril-
no sezono 2007/2008 sklenjena med JP Dom 
in Energetiko Nazarje spozna za nično. Pri tem 
je svetnica Helena Šosterič menila, da bi morali 
gledati vnaprej in da je vprašljiva smiselnost tož-
be za tako daleč nazaj. Vprašati bi se bilo pot-
rebno, kdo bo nosil stroške tožbe.

Občinski svet ni izglasoval predloga pod toč-
ko B, da mora občinska uprava pripraviti krono-
loški pregled vzrokov in dogodkov, ki so pripelja-
li do stečaja JP Dom Nazarje in končno do tožbe 
Energetike Nazarje. Glasovalo je šest svetnikov. 
Trije so bili za in trije proti, kar pomeni, da večine 
pri tem glasovanju ni bilo.

Sprejet in potrjen je bil predlog C, da se ukine 
oznaka »zaupno« z gradiva Analiza uspešnos-
ti poslovanje JP Dom Nazarje in analiza gospo-
darnosti in ustreznosti poslovnih odločitev usta-
novitelja v povezavi z JP Dom – nakup nepre-
mičnin /pokrivanje poslovne izgube. 

Župan je v povezavi s tožbami, ki jih je proti 

občini vložila Energetika Nazarje, še pojasnil, da 
je bila ena od njih s strani sodišča že zavrnjena.

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Imenovali odbor za izvedbo praznovanja in člana uredniškega 
odbora občinskega glasila

Na nedavni seji so imeli rečiš-
ki svetniki na mizah tudi dve kad-
rovski točki. Soglasno so potrdili 
predlog za imenovanje začasnega 
telesa občinskega sveta za izved-
bo občinskega praznovanja. Prav 
tako soglasno so sprejeli sklep o 
imenovanju novega člana uredni-
škega odbora občinskega glasila 
Pod rečiškim zvonom.

DA BO PRAZNOVANJE ŠE ENKRAT 
VEČ PESTRO IN RAZGIBANO

Kot je predstavil župan Vinko 
Jeraj, se bliža junij, ko se v okvi-

ru občinskega praznovanja od-
vija bogat preplet različnih do-
godkov. Za koordinacijo in orga-
nizacijo na občinskem svetu vsa-
ko leto imenujejo posebno zača-
sno telo. 

Komisija za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja je 
občinskemu svetu predlaga-
la, da v začasno delovno telo 
za izvedbo občinskega prazni-
ka 2017 imenuje naslednje čla-
ne: Polonco Kolenc Ozimic, An-
tona Strnišnika, Marka Atelška 
in Ivana Kramerja ter za predse-

dnika Dejana Ugovška. Svetni-
ki na predlog niso imeli nobenih 
pripomb in so predlog komisije s 
sklepom potrdili.

RAZREŠITEV ČLANICE 
UREDNIŠKEGA ODBORA 

Že pred časom je s funkcije čla-
nica občinskega sveta zaradi bo-
lezni odstopila svetnica. V volilni 
enoti so bile takrat izvedene nado-
mestne volitve in za člana občin-
skega sveta je bil izvoljen Franc 
Bastl. Omenjena nekdanja članica 
občinskega sveta je bila med dru-

gim tudi v uredniškem odboru ob-
činskega glasila. 

Komisija za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja je 
na predhodni seji oblikovala dva 
predloga, ki ju je naslovila na ob-
činski svet. Ta je soglasno potr-
dil sklep, da se s funkcije članice 
uredniškega odbora razreši obo-
lelo članico. Prav tako soglasno 
so potrdili še sklep, da se na mes-
to člana uredniškega odbora ime-
nuje člana občinskega sveta Fran-
ca Bastla. 

Marija Lebar

PODJETNIŠKI DOGODEK »FORMULA ZA ZMAGO: MOTIVACIJA«

Uspeh ekipe je v pravi motivaciji

Veselin Vujović je v pogovoru z Igorjem E. Bergantom navduševal z energijo 
in iskrenim pogovorom o svoji športni in trenerski poti. 

(Foto: Jože Miklavc)

Množica podjetnikov in drugih gostov je navdušeno spremljala predavanje 
Formula za zmago: Motivacija. (Foto: Jože Miklavc)

Četrtega aprila je bila velika dvo-
rana hotela Paka v Velenju skoraj 
premajhna za vse udeležence prve 
pomembnejše aktivnosti novou-
stanovljenega Kluba podjetnikov 
SAŠA. Ob predstavitvi najnovejših 
informacij o aktivnostih v prvem 
poletju delovanja so predstavili se-
danjega predsednika mag. Franja 
Bobinca, predsednika uprave Sku-
pine Gorenja, in župana Mestne 
občine Velenje Bojana Kontiča kot 
uradna ustanovitelja. Oba sta na-
govorila prisotne in utemeljila mo-
tivacijo za ustanovitev kluba pod-

jetnikov v tem okolju ter nakazala 
prve praktične naloge oziroma ak-
tivnosti. 

VUJOVIĆ NAVDUŠEVAL Z 
ENERGIJO IN ISKRENIM 

POGOVOROM 
V nadaljevanju so predstavili 

motivatorja, športnika ter selektor-
ja slovenske rokometne reprezen-
tance Veselina Vujovića, ki je v po-
govoru z moderatorjem Igorjem E. 
Bergantom navduševal prisotne z 
energijo ter iskrenim pogovorom o 
svoji športni in trenerski poti. 

BOBINCA NAJ BI NASLEDIL 
GORJUP

Klub podjetnikov SAŠA je po ne-
davni seji, ko so bili imenovani čla-
ni upravnega odbora in drugih or-
ganov, za podpredsednika pa di-
rektor BSH Hišni aparati Nazarje 
Boštjan Gorjup, sporočil tudi odlo-
čitev, da bo po preteku enoletnega 
mandata predsednika na to funkci-
jo imenoval Gorjupa. 

RAZLIČNI PRISTOPI ZA USPEH K 
ISTEMU CILJU

V nadaljevanju je stekel zani-
miv razgovor Berganta z gosti: 
direktorico družbe Plastika Ska-

za Tanjo Skaza, mag. Bobincem, 
Miranom Šumečnikom, vsestran-
skim glasbenikom in dirigentom 
iz Glasbene šole Frana Koruna Ko-
željskega iz Velenja, ter Veselinom 
Vujovićem. 

Predstavili so načine motivacije 
sodelavcev, slog vodenja ter »for-
mule« za kolektivni uspeh. S sode-
lovanjem, izmenjavo znanj in izku-
šenj, ljudje bogatijo drug druge-
ga ter dosegajo boljše in vidnej-
še poslovne rezultate. To je bilo 
vodilo dogodka, da bi s prepričlji-
vimi vsebinami privabili v klub no-
ve člane.

Jože Miklavc
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Ljudje in dogodki

SPAR SLOVENIJA 

Za veselje poskrbeli tudi v materinskem domu v Mozirju

V mozirskem materinskem domu 
so bili veseli velikonočnih izdelkov. 
(Fotodokumentacija Spar 
Slovenija)

Spar Slovenija v 5. dobrodelni 
praznični akciji devetim materin-
skim domovom po Sloveniji priča-
ral veselo vzdušje z dobrotami za 
velikonočni zajtrk ter donacijo iz-
delkov za še lepši praznični čas 
mamic in otrok. Poslovodje lokal-
nih Sparovih in Intersparovih trgo-
vin so obiskale skupno devet ma-
terinskih domov po Sloveniji, tudi v 
Mozirju.

Njihov obisk je poleg zbrane do-
nacije spremljalo posebno darilo – 
čokoladni velikonočni zajček, ki je 

pripomogel k še slajšemu prese-
nečenju zaposlenih, mamic in ot-
rok. Letošnje leto so se slednji ta-
ko razveselili Sparovih dobrot za 
velikonočni zajtrk, paketov plenic 
ter izdelkov, ki bodo njihovemu ve-
likonočnemu času dodali praznič-
no noto. 

NN

PREDSTAVITEV KNJIGE STARODAVNA UMETNOST ZDRAVLJENJA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Vzroki in posledice bolezni skozi modrosti starodavne evropske 
medicine

Po prepričanju Veronike in mag. Uroša Plantana 
je starodavna evropska medicina že skorajda 

pozabljena. (Foto: Tatiana Golob)

Uporaba zdravilnih rastlin med Zgornjesavi-
njčani zagotovo ni pozabljena, to dokazuje tudi 
visoka izposoja knjig o zdravilnih rastlinah v knji-
žnicah po dolini. Manj poznana ljudem pa je sta-
rodavna evropska medicina, ta je po prepriča-
nju Veronike in mag. Uroša Plantana pravzaprav 
že skorajda pozabljena. Zbrani v Galeriji Mozir-

kako ozdravimo. Na svojem predavanju pa sta 
povedala še veliko več. Plantan je opisal zgo-
dovino razvoja zdravilstva v Evropi, pri tem je 
izpostavil opatinjo Hildegardo iz Bingna ob Re-
nu (1089 - 1179), ki je v svojih delih opisala vse 
kultivirane zdravilne rastline. Zbrane je opozoril 
na več rastlin, ki rastejo v našem okolju in ka-
terih zdravilne učinkovine vse premalo pozna-
mo. Veronika Plantan je podrobneje spregovori-
la o vzrokih bolezni in o tem, kako jih odkriti. Kaj-
ti prepoznati vzrok je tisto, kar nam da moč, da 
se ozdravimo bolezni, vzamemo življenje v svo-
je roke in udejanjimo spremembo v pravo smer. 

Tudi v njunem priročniku so predstavljeni raz-
lični vzroki bolezni, ob tem pa avtorja poudarja-
ta, da samo branje ne bo privedlo do bistvene 
razlike stanja. Nujna so dejanja, le-ta nas pope-
ljejo v pravo smer življenja.

Tatiana Golob

je na predstavitvi njune knjige Starodavna umet-
nost zdravljenja – tradicionalna evropska medi-
cina so predavateljema z zanimanjem prisluhni-
li in tako izvedeli marsikaj novega o rastlinah, ki 
rastejo v našem okolju.

V svoji knjigi avtorja predstavljata model tra-
dicionalne medicine, ki pove, zakaj zbolimo in 

PREDAVANJE O POVIŠANEM KRVNEM TLAKU, HOLESTEROLU IN SLADKORNI BOLEZNI

Udeleženci dobili številne brošure in 
odgovore 

Tanja Giuliatti Davinić je poudarila, da je 
odvisno od posameznika, kdaj in katere težave z 

zdravjem bo imel. (Foto: Štefka Sem)

Na zadnjem od štirih predavanj, ki jih je orga-
nizirala Občina Gornji Grad, so udeleženci pris-
luhnili temam s področja zdravja. Predavatelji-
ca Tanja Giuliatti Davinić je spregovorila o tem, 
kaj je dobro vedeti o holesterolu, krvnem tlaku in 
sladkorni bolezni. Udeležencem je izmerila krvi 
tlak, holesterol in sladkor v krvi ter jim svetovala.

Povišan krvni tlak, holesterol in krvni sladkor 
so bolezni sedanjega časa. Razlogi zanje oziro-
ma dejavniki tveganja so premalo gibanja, de-
belost, dednost, stres, uporaba sladkorja, kaje-
nje in alkohol. Je pa odvisno od posameznika, 
kdaj in katere težave z zdravjem bo imel, je po-
udarila Giuliatti Davinićeva. Kajti dva človeka ne 
živita isto, nista izpostavljena istim težavam in 
dejavnikom tveganja.

Pohvalila je delovanje referenčnih ambu-
lant, kjer ima pacient več časa, da se pogovo-
ri o svojih težavah glede zdravja in prejme nas-
vete ali napotitev k zdravniku. Predavateljica je 
profesorica zdravstvene vzgoje na srednji zdra-

vstveni šoli v Ljubljani in je tolmačka za gluhe in 
gluhoneme. Z vsebino predavanja so bili udele-
ženci zelo zadovoljni, prav tako so dobili števil-
ne brošure in konkretne odgovore na vprašanja. 

Štefka Sem
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GLASBENA ŠOLA NAZARJE IN GLASBENA ŠOLA FRAN KORUN KOŽELJSKI VELENJE

Koncert komornih skupin nazarskih in velenjskih harmonikarjev

Glasba je lepa stvar, pravi mentor Tomaž Guček, ki je poskrbel za vezni tekst med koncertom in ob 
koncu zaigral s svojimi učenci. (Foto: Barbara Rozoničnik)

V nazarski glasbeni šoli so nastopili komorni 
sestavi harmonikarjev iz GŠ Nazarje in GŠ Fran 
Korun Koželjski Velenje. Dogodek je povezoval 

mentor harmonike Tomaž Guček, ki je kar med 
koncertom pripravil pravo malo učno uro o po-
znavanju različnih vrst harmonik. 

DEOS CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Pevke Lipa in flosarčki obujali stare plese in pesmi

Mali plesalci so zaplesali za starejše 
stanovalce. (Foto: Mojca Pikl)

Stanovalce gornjegrajskega centra starejših 
so obiskale Ljudske pevke Lipa in člani folklor-
ne skupine Flosarček z Ljubnega ob Savinji. Mali 
plesalci so s svojo mladostno energijo in simpa-
tičnostjo osvojili srca stanovalcev, plesi pa so jih 
spomnili na stare čase. Plesalce vodi Mojca Pikl, 
v skupino se vključujejo otroci od treh let staros-
ti dalje, ki bodo v bodoče skrbeli za ohranitev te 
pomembne plesne dediščine.

Tudi Ljudske pevke Lipa so s pesmijo spomni-
le na mlada leta, ko se je prepevalo na vasi. Pev-
ke so redne gostje v centru in vedno poskrbijo, 
da stanovalce zapustijo v dobri volji in z nasme-
hom na obrazu.

ŠS

GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Kitarist Alen Garagić požel bučen aplavz

Eden izmed najbolj uglednih kitaristov svoje 
generacije in profesor na Glasbeni šoli Nazarje 
Alen Garagić med samostojnim koncertom 
(Foto: Barbara Rozoničnik)

V dvorani Glasbene šole Nazarje je pripravil sa-
mostojen koncert profesor kitare na tej šoli Alen 
Garagić. Kritiki ga opredeljujejo kot umetnika in 
odličnega izvajalca, ki počne s kitaro to, kar poč-
nejo pianisti s klavirjem. Glasbo izraža ritmično, 
dinamično in tonsko kontrastno, prav tako izraža 
barve, ki so jih skladatelji ujeli v svoje note.

Garagić je rojen v Tuzli. Po srednji glasbeni šo-
li je izobraževanje nadaljeval v Haagu, študiral 
je v Barceloni, specializacijo končal v Nürnber-
gu, magisterij pa v Ljubljani. Želja po raziskova-
nju in poglabljanju v skrivnosti kitarske poezije 
ga je popeljala v samo zibelko kitarskega sve-

Komorne skupine so manjši sestavi, tokrat 
harmonikarjev, ki so izvajali glasbo z različnih 
delov sveta. Na koncertu sta se jim pri posame-
znih točkah pridružila še tolkalist in pianistka, 
saj, kot pravi Guček, inštrumenti najlepše zazve-
nijo v družbi. 

Svoje spretnosti na harmonikah sta poleg 
učencev nižje glasbene šole pokazala tudi dva 
srednješolca iz Velenja. Eni od zasedba se je 
pridružil Primož Kranjc, nekdaj učenec v Nazar-
jah, danes pa uveljavljen glasbenik in profesor 
na velenjski glasbeni šoli.

Nekateri od nastopajočih so se ravno v tem 
času pripravljali na mednarodno tekmovanje v 
Italiji, drugi so se letos že zelo uspešno udele-
žili državnega tekmovanja mladih glasbenikov 
TEMSIG in mednarodnega tekmovanja harmo-
nikarjev za nagrado Avsenik. 

Barbara Rozoničnik

ta, v Španijo. V Barceloni že vrsto let uspešno 
ustvarja. 

V številna evropska in ameriška mesta je bil 
povabljen na festivale ter imel koncertne turne-
je z mojstrskimi tečaji. Od leta 2002 do 2007 je 
prejel več kot dvajset nagrad na mednarodnih 
tekmovanjih.

Barbara Rozoničnik
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OBČINA NAZARJE 

Sprejem novih občanov slovesen in vesel dogodek

Sprejem za družine z novimi malčki je bil prisrčen dogodek (Foto: Marija Lebar)

V avli Osnovne šole Nazarje so 
organizirali sprejem za družine z 
novorojenčki generacije 2016. V 
sodelovanju so ga pripravili župan 
Matej Pečovnik in nazarska občin-
ska uprava ter šola oziroma vrtec. 
Prisotni sta bili tudi patronažni se-
stri Staša Rojten in Maja Gosar.

Kot je v pozdravnem nagovoru 
povedal župan Pečovnik, je obči-
na v lanskem letu postala bogatej-
ša za 24 malčkov. Čestital je druži-
nam in poudaril, da je poleg druži-
ne, vrtca in kasneje šole, v interesu 
vseh občanov, da se najmlajšim 
zagotovi najboljše pogoje za uspe-
šen razvoj in start v življenje.

Povedal je tudi, da so se odloči-
li datum sprejema, ki je bil doslej v 
začetku vsakega leta, prestaviti na 
kasnejši termin, saj hladen zimski 
čas ni bil najprimernejši za tiste do-
jenčke, ki so bili rojeni šele ob kon-
cu preteklega leta in so bili v času 

sprejema še čisto majhni.
Ker je tokrat od materinskega 

dneva minilo šele dva dni, je žu-
pan vsaki mami kot pozornost po-
daril nagelj. Družine z novorojenč-

ki so od občine prejele denarno po-
moč in simbolična darila. Zbrane 
so nagovorile še ravnateljica Ve-
sna Lešnik, vodja vrtca Veronika 
Atelšek in patronažna sestra Sta-

ša Rojten. Otroci najstarejše skupi-
ne iz vrtca pa so skupaj z vzgojite-
ljicami pripravili krajši kulturni pro-
gram.

Marija Lebar

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Tjaša Brajdih: Hudo preprosto 
družinsko ustvarjanje

Izvirno slovensko delo bo vse 
ustvarjalce po duši razvajalo s pre-
ko petdesetimi preprostimi ideja-
mi za ustvarjalna družinska druže-
nja. Domiselne, ekološko osvešče-
ne ustvarjalnice so dragocena pri-
dobitev tudi zato, ker lahko večji 
del potrebščin najdemo doma, tudi 
med že odsluženimi stvarmi. 

Navodila so obogatena s foto-
grafijami posameznih korakov iz-
vedbe, zato bo izdelava posame-
znega izdelka vsakomur razumlji-
va. Pa čeprav se bo pri tem reza-
lo, žagalo, rezljalo … Namen nasve-
tov tipa »naredi sam« je tudi v tem, 

da starejšim pomagajo na kratko-
časen način prenašati svoja roko-
delska znanja na mlajše rodove. 

VČASIH JE LUŠTNO B'LO NA REČICI OB SAVINJI

Ličkanje koruze ob narodnih in ponarodelih pesmih
Rečiški osnovnošolci so pripra-

vili razvedrilno prireditev pod naslo-
vom Včasih je luštno b'lo. Z njo so se 
na odru domačega kulturnega do-

ma zahvalili staršem in najbližjim za 
trud, vzgojo in ljubezen. Obiskovalce 
so popeljali v čas preprostih kmečkih 
opravil, ki so desetletja nazaj pome-
nila tudi druženje, veselje in ohranja-
nje slovenskega ljudskega izročila.

Po besedah ravnatelja Petra 
Podgorška je to čas, ko se je v šo-
lah pisalo na lesene tablice, bra-
nje, pisanje, računanje in vedenje 
pa so bili najpomembnejši pred-

meti. »Učitelj je bil spoštovana ose-
ba, njegova palica in klečanje v 
kotu na koruzi pa učinkovit vzgoj-
ni ukrep,« je orisal preteklost Pod-

goršek in poudaril, da so tedaj ot-
roci v času kmečkih opravil morali 
ostati doma in priskočiti na pomoč 
pri delu. »Ta čas je postavil temelje 
slovenskega šolstva, ki na številnih 
področjih danes spada med naju-
spešnejše šolske sisteme,« je dejal.

Otroci so zatem pričeli z lička-
njem koruze, običajem, ki danes 
večinoma živi le v pričevanjih sta-
rejših ljudi. Po delu je sledila mali-

ca, prešerno rajanje in petje naro-
dnih ter ponarodelih pesmi, ki jih 
je bilo slišati iz grl pevskega zbo-
ra pod vodstvom Mateje Seitl. Tudi 
prenekatero otroško igro in plesne 

korake iz preteklosti so dodobra 
obvladali ter z njimi navdušili, a da-
nes otroci prisegajo na drugačne 
navade, drugačno razvedrilo.

Marija Šukalo

Ličkanje koruze je bilo v preteklosti ena od oblik druženj vaščanov. 
(Foto: Marija Šukalo)



Savinjske novice št. 16, 21. april 2017 13

Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Janez Vajkard Valvasor (9)

METODA VALVASORJEVEGA 
ZGODOVINOPISJA 
(NADALJEVANJE)

Valvasor ostaja v zgradbi zgo-
dovinske vede in njenem metodo-
loškem razvoju na stopnji pripove-
dujočega ali opisujočega in pouč-
nega zgodovinopisja. Elementi kri-
tike in zametki kasnejšega razvoj-
nega zgodovinopisja, izvirajoči iz 
spoznanj humanizma in re-
formacije, in s tem povezano 
védenje o družbenem razvo-
ju, so še zelo skromni. 

Odločilnejša je bila spod-
buda, ki jo je črpal iz na-
predka naravoslovnih zna-
nosti kot najpomembnejšega 
duhovnega preobrata 17. sto-
letja. Učinki tega preobrata se 
kažejo tudi na področju pro-
učevanja človeške družbe, ki 
tako zajame poleg politične 
in vojaške zgodovine še dru-
ge oblike človekovega življe-
nja in delovanja v preteklosti 
in sedanjosti.

Valvasor seveda ni bil le 
zgodovinar, ampak je nje-
govo nagnjenje do matema-
tičnih in naravoslovnih ved 
prvotnejše. Svoje najstarejše 
načrte proučiti in prikazati narav-
ne redkosti in znamenitosti doma-
če zemlje je uresničil v znatnem de-
lu Slave vojvodine Kranjske. Kakor 
preteklost sta mu pomembni tudi 
sedanjost in prihodnost, kakor za-
koni in skrivnosti narave ga privlači 
tudi umetnost, v vsem svojem delu 
in bistvu je polihistor v najboljšem 
pomenu besede.

SODOBNOST VALVASORJEVIH 
DEL

Kasnejše izdaje, priredbe in 
prevodi Slave vojvodine Kranjske 
(1877-1879, ponatis Janeza Kraj-
ca v Novem mestu z dodanima 
člankoma Petra Radicsa, 1970-
1974 faksimilirana izdaja v Ljublja-
ni in Münchnu v redakciji in s spre-

mno besedo Branka Reispa, 1936, 
1951, 1969, Valvasorjevo berilo v 
prevodu Mirka Rupla, idr.) zgovor-
no pričajo, kako neizčrpni in vedno 
sodobni so plodovi Valvasorjevega 
ustvarjalnega duha. Kakor bralci in 
pisci iz njegovih del že več kot tristo 
let zajemajo po svojih potrebah in 
preudarkih, tako bodo tudi prihod-
nji rodovi našli v njegovem delu no-
ve sestavine in jih času ter stopnji 
razvoja znanosti ustrezno uporab-
ljali, osvetljevali in razlagali.

Na koncu predstavitve Slave voj-
vodine Kranjske dodajamo v pre-
vodu zadnji odstavek iz tega dela, 
ki je osebna izpoved in nazorna sli-
ka časa in razmer, v katerih je delo-
val in ustvarjal Janez Vajkard Val-
vasor:

»Kot se iz vsega tega kaže, 
kakšna bremena je bližnje sosed-
stvo dednega sovražnika doslej 
naložilo deželi Kranjski in povzro-
čilo njeno izčrpanost, ima torej 
vso pravico prositi iz nebes nadalj-
njega blagoslova za orožje svo-
jega najvišjega poglavarja, to je 
ces. veličanstva, da bi se hudobni 
in nadvse škodljivi smrtni sovraž-
nik čim dalj pognal od naših meja 
in nazadnje sploh s sveta. In to na-
daljnjo razmahnitev in še višji polet 
cesarskih orlovskih kril s popolnim 
triumfom nad Turki, Tatari in vsemu 
Njegovemu veličanstvu krivičnimi 
sovražniki naj Najvišji milostno po-
speši, mojo cenjeno ljubo domovi-
no Kranjsko pa, ki sem v njeno sla-
vo izdal tole (Bogu hvala! s tem do-

končano!) delo, naj odslej ohrani 
v mirnejšem in bolj cvetočem sta-
nju in naj njeni muki (kakor jaz se-
daj delu z njenim opisom) napravi 
srečen konec.«

NEOBJAVLJENA DELA
Slava vojvodine Kranjske je bilo 

zadnje Valvasorjevo objavljeno de-
lo. V rokopisu je pustil eno umetno-
stno delo in dve naravoslovni raz-
pravi. Umetnostne narave je bil Sa-
tirični Ovid v nemškem jeziku z več 
kot 170 bakrorezi. Razprava Lu-
men naturae (Luč narave) je obse-
gala šest zvezkov. V njej je Valva-
sor razglabljal o steklu, testu, barvi, 
simpatiji in antipatiji, ličilu in zdra-
vilstvu. Flos physico-mathemati-
cus (Fizikalno-matematični cvet) v 

treh zvezkih je vseboval predvsem 
Valvasorjeve poizkuse in iznajdbe 
s tega področja. Zaradi gospodar-
skega poloma, ki ga je avtor doži-
vel po izidu Slave vojvodine Kranj-
ske, ti rokopisi niso bili natisnjeni in 
se tudi niso ohranili.

GOSPODARSKI POLOM IN 
PRODAJA POSESTI

Stroški nadvse obsežne zbira-
teljske, znanstvene in publicistične 
dejavnosti ter obveznosti, ki so izvi-
rale iz delno še neporavnane kup-
nine za gospostva Bogenšperk, Li-
chtenberg in Črni potok, so po izidu 
Slave vojvodine Kranjske presegli 
Valvasorjeve finančne zmožnosti.

Že v začetku leta 1689 je baroni-
ci Ani Maksimili Moscon prodal Čr-

ni potok. Nato se je moral ločiti od 
knjižnice in grafične zbirke. Oboje 
je, verjetno s posredovanjem Pa-
vla Ritterja Vitezovića in menda po 
predhodni ponudbi kranjskim de-
želnim stanovom, leta 1690 kupil 
zagrebški škof Aleksander Ignacij 
Mikulić za Metropolitansko (ško-
fijsko) knjižnico. Danes so knjige 
in nekaj drugega gradiva v Naro-
dni in vseučiliški biblioteki v Zagre-
bu, grafična zbirka pa v kabinetu 
tamkajšnje akademije znanosti in 
umetnosti.

Za poravnavo vseh obveznosti 
te prodaje niso zadostovale. Le-
ta 1691 je Valvasor stiškemu sa-
mostanu prodal del desetine od 
30 kmetij ob Temenici, 2. oktobra 
1692 pa Janezu Andreju Gandinu 

zum Lilienstein in njegovi ženi 
Mariji Salomi, roj. Tauffrer, še 
gospostvi Bogenšperk in Li-
chtenberg. 10. decembra te-
ga leta je prodal tudi hišo v 
Ljubljani.

ZADNJI MESECI ŽIVLJENJA
Iz ostanka imetja je kupil 

hišo v Krškem, kjer je preži-
vel preostale kratko odmer-
jene dni svojega življenja in 
septembra ali oktobra 1693 
(natančen datum zaradi po-
manjkanja arhivskih doku-
mentov ni znan) v svojem 53. 
letu umrl. Pokopan je bil v Me-
diji v družinski grobnici v graj-
ski kapeli.

ŽIVLJENJSKE USODE 
OSTALIH DRUŽINSKIH 

ČLANOV
Od devetih otrok iz prvega zako-

na Janeza Vajkarda jih je pet umr-
lo že v otroških letih. Očeta so pre-
živeli hčerka Ivana, ki se je kasne-
je poročila, in trije sinovi, ki so vsi 
postali redovniki: Volfgang Vajka-
rd, Janez Ludvik in Janez Volf En-
gelbreht. Usoda sinov Janeza Vaj-
karda je značilna za pripadnike 
obubožanega plemstva. Na izbi-
ro so imeli le vojaško službo ali du-
hovniški stan.

V drugem zakonu je imel Janez 
Vajkard še dvoje otrok: hčerko Ka-
tarino Frančiško, ki se je kasneje 
poročila, že v Krškem pa je bil rojen 
sin Franc Engelbert, kar je o njem 
edini znani podatek. 

Konec.

Rekonstrukcija Valvasorjeve grafične delavnice na Bogenšperku
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SREČANJE KMETIC V KULTURNEM DOMU MOZIRJE

Od pregleda delovanja do družabnega večera

Članice društva so prisluhnile poročilom o delovanju organizacije v 
preteklem letu in načrtom za tekoče. (Foto: Slavica Tesovnik)

Članice Društva kmetic Zgornje 
Savinjske doline so ob snidenju v 
Kulturnem domu Mozirje prisluh-
nile poročilom o delovanju organi-
zacije v preteklem letu in načrtom 
za tekoče. Predsednica Irena Rak 
je spomnila, da so se aktivnosti la-
ni nizale od strokovne ekskurzije 
po avstrijski Štajerski do razstav in 
uspešnih tekmovanj. Suhomesna-
ti izdelki, želodci, sokovi, marme-
lade, kompoti, mlečni izdelki in siri 
zgornjesavinjskih kmetic so dose-
gali odlične ocene, tako so prido-
bile nove znake kakovosti za svo-
je izdelke.

Tudi letos jih čaka pestra vse-
bina izobraževanj, tečajev in de-

se posvečale predelavi mleka. Ma-
ja jih čaka državna razstava Dob-
rote slovenskih kmetij, ki že šteje re-
kordno število prijavljenih. Po pla-
nu bodo obiskovale mlade mami-
ce in ostarele ter jeseni odšle na ek-
skurzijo na Gorenjsko. Mlade člani-
ce se želijo naučiti plesti, zato bodo 
delovale tudi v tej smeri. 

Po občnem zboru so prisotne 
nasmejali in kulturno obogatili 
člani gledališke skupine Kulturno 
prosvetnega društva Jurij iz Mozir-
ja z uprizoritvijo komedije Radikal-
na kura. Družabno srečanje v Ra-
degundi pa so popestrili člani an-
sambla Golte.

Slavica Tesovnik

lavnic. Plan dela je predstavila te-
renska kmetijska svetovalka Ber-
narda Brezovnik, ki je navzoče poz-

vala k sooblikovanju tematske na-
ravnanosti izobraževanj. Med dru-
gim bodo na tečajih pekle kruh in 

ŽUPNIJSKA KARITAS MOZIRJE-ŠMIHEL

Prednostno pomagajo družinam in posameznikom v stiski

Alenka Brezovnik je razložila, da 
vsak mesec izberejo družino, ki 
je v socialni stiski, in ji plačajo 
položnice. (Foto: MŠ)

V župnijski Karitas Mozirje-Šmi-
hel se zavedajo, da je njihova nalo-
ga prebujati in širiti zavest, da je lju-
bezen do bližnjega nepogrešljiva. 
Prioritetna naloga prostovoljcev je 
gmotna pomoč družinam in posa-
meznikom, ki so socialno šibki. 

Lani so po besedah vodje Alen-
ke Brezovnik razdelili pakete iz za-
log EU in blagovnih rezerv. Nekaj 
prehranskih artiklov so uspeli zbra-
ti tudi sami. Pomagali so skoraj 
tristotim osebam in razdelili nekaj 
več kot 7.000 kilogramom hrane, 

predvsem mleka, olja, riža, moke, 
testenin in konzerv. Vsak mesec iz-
berejo družino, ki je v socialni sti-
ski, in ji plačajo položnice.

Lansko leto so pričeli z obiskom 
sester klaris v Nazarjah, se podali 
na romanje na Ptujsko goro. Mar-
ca so izdelovali butare, aprila pa 
pripravili delavnico o predelavi od-

padnega materiala. V Šmihelu so 
organizirali srečanje starostnikov. 
Za druženje otrok so poskrbeli s 
počitniškimi delavnicami v avgu-
stu. Oktobra je sledil dobro obiskan 
koncert V objemu dobrote. 

Na delavnici Zeleni izziv so se 
učili o sajenju in negi sadik ter v 
delavnici zelišča spoznali upora-
bo zelišč v prehrani in zdravilstvu. 
Nudili so tudi psihološko pomoč ob 
žalovanju in vzgoji otrok ter pravno 
in družinsko svetovanje. 

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO LIKOVNIH USTVARJALCEV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE GAL

Sodelovali v humanitarnem projektu Umetniki za Karitas

Predsednica Branka Ermenc je 
izpostavila, da so dobili nove prostore 
v Hranilnici na Rečici. (Foto: MŠ)

Kulturno društvo likovnih ust- 
varjalcev Zgornje Savinjske doli-
ne Gal je na svojem občnem zbo-
ru ugotavljalo, da so lani kontinui-
rano skrbeli za usposabljanje. Kot 
je povedala predsednica Branka 
Ermenc, so znanje nadgrajevali v 
delavnicah slikarstva z mentori-
co akademsko slikarsko Terezijo 
Bastelj, kiparstva pod vodstvom 
članice Blanke Božič, realistične-
ga slikarstva z magistrom Zora-
nom Pozničem in akvarela z Mili-
co Zupan. 

Udeleževali so se kolonij in ta-

borov v Velenju, Nazarjah in Go-
ri Oljki. Sodelovali na ex tempo-
rih Podobe Ljubljane in Piran. Dru-
štvo je razstavljalo v Gornjem Gra-
du, Topolšici in sodelovali na šte-
vilnih drugih razstavah. Sodelova-
li so na vseh tematskih razstavah 
Zlata paleta, 14 članov je oddalo 
64 del. Prejeli so osem priznanj, 
štiri certifikate in dve paleti – zla-
to za grafiko in srebrno za moder-
no slikarstvo. S tem so se uvrsti-
li na peto mesto med 29 likovnimi 
društvi, ki sodelujejo v Zlati paleti. 
V projektu Umetniki za Karitas so 

poklonili svoja dela, ki so razsta-
vljena v galerijah po Sloveniji.

Letos bodo nadaljevali s podob-
nimi aktivnostmi. Njihovo delo bo 
sedaj bistveno lažje, saj so v za-
četku marca dobili nove prostore v 
Hranilnici na Rečici. Ti jim bodo slu-
žili za njihovo ustvarjanje in pripra-
vo razstav. 

Marija Šukalo
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV MOZIRJE

Pregledali delo v preteklem letu

Predsednica Marija Franko je podala zelo 
izčrpno poročilo.

Konec prejšnjega meseca so mozirski upoko-
jenci, ki jih vodi Marija Franko, na občnem zbo-
ru prisluhnili poročilom o delu društva in sek-
cij znotraj njega. Vodstvo, odbori in vodje sekcij 
kljub skromnim sredstvom dobro delujejo, zato 
so jim namenili pohvalo.

Člani so aktivni v mnogih sekcijah. Projekt 
Starejši za starejše izvajajo že osmo leto. V njem 
sodeluje 17 prizadevnih prostovoljcev, ki so op-
ravili kar 652 obiskov starejših in organizirali 
395 pomoči.

Sekcija zeliščarjev je ustanovila svoje dru-
štvo. To je pridobilo prostore, kjer bo lahko ne-
moteno delovalo. Vezilje se družijo v štirih sku-
pinah. Ogromno lepih izdelkov so predstavile na 
razstavi. Sekcija pletilj prav tako ustvarja čudo-
vite izdelke.

Pevci mešanega pevskega zbora so se la-
ni udeležili tradicionalnih pevskih revij. V doma-
čem kraju so se predstavili s koncertom in z nas-
topi razveselili tudi stanovalce domov za starej-
še v Velenju, na Polzeli in v Gornjem Gradu.

Vsak teden pridno šahirajo šahisti, prav tako 
sta aktivni strelska in pikado sekcija. Uspešno 
se udeležujejo tekmovanj in dosegajo lepe re-
zultate. V okviru tedna upokojencev so bili strelci 
deležni veliko pohval za organiziran turnir.

Za zdravje pod strokovnim vodstvom fiziote-

se srečanja zgornjesavinjskih upokojencev na 
Ljubnem ob Savinji. Septembra so se zbrali na 
pikniku v kampu Menina, decembra so si ogle-
dali okrašeno Ljubljano, na novoletnem sreča-
nju v hotelu Benda v Mozirju pa so si zaželeli vse 
dobro v prihodnjem letu. 

Na občnem zboru so učenci Osnovne šole 
Mozirje izvedli prisrčen kulturni program. Zbora 
se je udeležil tudi župan Ivan Suhoveršnik.

Tekst in foto: Marija Venek

rapevta enkrat na teden skrbi sekcija 30 telo-
vadk.

Decembra je društvo organiziralo teden upo-
kojencev z zelo bogatim programom. V juniju so 
se odpravili v avstrijski Vulkanland. Udeležili so 

MOZIRSKI OBČINSKI PRAZNIK JURJEVO

Letošnja nagrajenca 
Maja Mihalinec in 
društvo diabetikov

KULTURNO-UMETNIŠKO DRUŠTVO UTRIP REČICA OB SAVINJI

V načrtu imajo gledališko igro

Po besedah predsednika Sandija Oblaka 
prireditev ne bi bilo mogoče organizirati brez 

prizadevnih članov društva. (Foto: MŠ)

V Kulturno-umetniškem društvu Utrip so v 
preteklem letu izvedli šestnajst prireditev. Teh po 
besedah predsednika Sandija Oblaka ne bi bi-
lo mogoče organizirati brez prizadevnih članov 
društva in finančne pomoči domače občine ter 
donatorjev. 

Oblak je na občnem zboru povedal, da so la-
ni pripravili potopisni predavanji z Igorjem Gru-
berjem in Erminom Oblakom. Poskrbeli so za 
predstavitev štirih knjižnih del, in sicer Berta Sa-
vodnika, Slavice Tesovnik, dr. Jožefa Muhoviča 
in Marka Jenštrleta. Na okrogli mizi so sprego-
vorili o ljudskem petju in na razstavi predstavili 
Plečnikove nagrajence. Na čitalniškem večeru je 
o spominih na mladost in svoje delo spregovori-
la Ana Marija Žunter Nagy. 

V pogovornih večerih sta se predstavila dr. 
Tone Kregar in Iča Putrih. Na koncertu klasič-
ne glasbe so zaigrali Lucy&the Pipes, na Veče-
ru slovenske besede pa so gostili Katarino Ma-
rinčič. Predavanje Rodoslovje skozi moje oči 
je pripravil Franc Retko, zgodovinsko predava-
nje pa je bilo v domeni dr. Petra Weissa. Leto so 
zaključili s proslavo ob Prešernovem rojstnem 
dnevu. Za razvedrilo članov so poskrbeli s pikni-
kom, za obogatitev znanja s strokovnima eks-

kurzijama po Koroški in Dolenjski. 
Tudi letos bodo delali po začrtanem planu, že-

lijo pa pripraviti tudi gledališko igro. 
Marija Šukalo

Občani občine Mozirje vsako leto na jurjevo, 
24. aprila, praznujejo praznik svoje občine. V po-
nedeljek bo slavnostna seja v kulturnem domu. 
Ta petek bo na istem odru koncert orkestra in ko-
mornih skupin Glasbene šole Nazarje. V sobo-
to zjutraj bo tradicionalni pohod, popoldan pa 
se bodo domači prostovoljni gasilci tudi ura-
dno razveselili nove gasilske cisterne in prosla-
vili 130-letnico društva. Zvečer bo v farni cerkvi 
koncert, ki ga bosta izvedla Barbara Mirkac in 
Miklavž Pintar. 

V nedeljo dopoldan bo slovesna maša v čast 
farnemu zavetniku sv. Juriju, po njej pa prome-
nadni koncert zgornjesavinjskih godbenikov in 
druženje občanov. V nedeljo popoldan se bodo 
že 21. zapored zbrale pojoče družine na tradici-
onalnem družinskem petju. 

Na ponedeljkovi slavnostni seji bo Društvo 
zgornjesavinjskih diabetikov Mozirje, ki praznu-
je dve desetletji obstoja, prejelo denarno nagra-
do. Zlato plaketo s priznanjem pa bo prejela atle-
tinja Maja Mihalinec. Po seji bo v Galeriji Mozir-
je otvoritev razstave zvočil in glasbenih del An-
tona Petka. 

Dan kasneje, 25. aprila popoldan, bo v Mo-
zirskem gaju potekala tradicionalna rez vinske 
trte, zvečer pa v kulturnem domu proslava ob 
dnevu upora proti okupatorju. Stopinje prijatelj-
stva bodo med domačimi kulturniki in gosti iz 
Prekmurja stopile vzporedno 26. aprila popol-
dan v restavraciji hotela Benda. 

V počastitev praznika se bodo na strelišču 
strelskega društva občani pomerili 28. aprila. 
Dan kasneje, na soboto, pa bodo mlajevci na 
sejmišču organizirali plezanje na mlaj za vse, ki 
se ne boje višine in so dovolj pogumni za ta ek-
stremen šport.

Benjamin Kanjir
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V ŠMIHELU NAD MOZIRJEM POTEKALO REGIJSKO TEKMOVANJE V KVIZU MLADI IN KMETIJSTVO

Ekipe odgovarjale na širok spekter vprašanj

Sodelujoče ekipe: DPM Šmihel nad Mozir-
jem, DPM Tabor, DPM Šentjur, DPM Spodnja 
Savinjska dolina, DPM Šaleška dolina in Šol-
ski center Šentjur. Člani Društva podeželske mladine Šmihel nad Mozirjem (v sredini) so titulo za najboljšega predali 

ekipi DPM Spodnja Savinjska dolina. (Foto: Primož Vajdl)

Društvo podeželske mladine (DPM) Šmihel 
nad Mozirjem je v sodelovanju s Kmetijsko goz-
darskim zavodom Celje pripravilo regijsko tek-
movanje Mladi in kmetijstvo. Šmihelčanom je 
pripadla čast organizacije, ker so v lanskem letu 
postali regijski prvaki. Tekmovanja se je udeleži-
lo šest ekip v večnamenski dvorani POŠ Šmihel. 

Vprašanja, ki jih je komisija postavljala tek-
movalcem, so se nanašala na prašičerejo, vo-
žnjo s kmetijsko in gozdarsko mehanizacijo, 
varstvo gozdov pred podlubniki ter praznično 
leto slovenskega kmeta (košnja, žetev, mlatev). 
Lani so regijski prvaki postali Šmihelčani in letos 
titulo za najboljšega predali članom DPM Spo-
dnja Savinjska dolina. Ti so tako postali prvaki 
celjske regije in bodo konec aprila tekmovali na 

državnem prvenstvu v Sv. Juriju ob Ščavnici. Na 
drugo mesto se je uvrstila ekipa Šolskega cen-
tra Šentjur, na tretje pa DPM Šentjur. Domačini 
in lanskoletni prvaki pa so se morali zadovoljiti 
s četrtim mestom.

Tekmovalce sta pozdravila in jim zaželela sre-
čo pri odgovarjanju župan občine Mozirje Ivan 
Suhoveršnik ter predstavnica Kmetijsko gozdar-
skega zavoda Celje Vesna Čuček.

Primož Vajdl

KULTURNO DRUŠTVO REČICA OB SAVINJI

Načrtujejo koncert Suške bande in predavanje o konoplji

Predsednica Mojca Štorgelj je dejala, da se 
vsako leto srečujejo z novimi idejami in izzivi, ki 

jih poskušajo uresničiti. (Foto: MŠ)

Rečiško kulturno društvo s predsednico Mojco 
Štorgelj se vsako leto srečuje z različnimi kulturni-
mi izzivi in idejami. Lansko leto so pričeli z delom 
februarja, in sicer z recitalom V gore, in zaključili s 
predprazničnim koncertom v decembru.

Ob gregorjevem so pripravili večer ljubezen-
ske poezije za odrasle in ustvarjalne delavnice 
za otroke. Maja so obudili jajčn'co – običaj po-
biranja jajc in družabništva. Na večeru s psiho-
terapevtko Andrejo Novak so predstavili knjigo 
Barbare Fužir Reci življenju JA, v kateri avtorica 
piše o svojih občutkih ob srečanju z Novakovo. 
Suška banda, ki deluje v okviru društva, je po-
snela videospot Na Golte in na velikem koncer-

tu Darka Atelška v Mozirju gostila številne glas-
benike. Novembra so v goste povabili Franja Jur-
koviča. Nekdanji član skupine Šank rock jim je 
spregovoril o zgodovini roka. Fotografska raz-
stava Filipa Eremite Rečica skozi objektiv je pri-
vabila veliko število ljubiteljev fotografije. Glas-
bena zasedba Rečiški pobi pa je skozi vse leto 
gostovala na različnih prireditvah v domačem 
kraju in širše. Uspešno deluje tudi baletna sku-
pina pod mentorstvom Alje Kapun. 

Za letos so poleg stalnih dogodkov dodali go-
stovanje pisatelja Davorina Jenka, predavanje 
o konoplji in koncert ob 15-letnici Suške bande. 

Marija Šukalo

ŽUNTERJEVI V OKONINI 

Senta se je izkazala s šestimi lepo zapečenimi štručkami

Resasta jazbečarka Senta je skotila štiri samčke 
in dve samički. (Fotodokumentacija Juš6)

Pri Žunterjevih v Okonini, kjer je že nekaj časa 
nazaj usmerjeno kmetovanje prevzel mladi gos-
podar Primož Žunter, se očitno dogaja. Že pred 
leti si je zaželel manjšo oboro na domačem trav-
niku za divjad, ki se je z leti ob skrbnem gojenju 
lepo namnožila. Ima tudi športnega konja, hlev 
pa je napolnil z rogatimi živalmi. 

Letos so si vsi domači zaželeli, da bi resasta 
jazbečarka Senta postala mati. Materinsko pos-
lanstvo se je uresničilo, ko je skotila šest mladi-
čev, štiri samčke in dve samički. Pred kratkim je 
še ne mesec staro družinsko idilo posnel Jože 

Žunter – Juš6, ki je po socialnem omrežju po-
snetke razširil v lovsko okolje. Menda se je zani-
manje za mladiče tako razširilo, da bi leglo mo-
ralo šteti potomce v desetinah, da bi zaleglo. Ali 
bodo ohranili najbolj prikupnega lumpa doma, 
pa se še odločajo. Radi imajo namreč kar vse 
enako.

Jože Miklavc
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RAZSTAVA PIRHOV NA REČICI OB SAVINJI

Na ogled izdelki, v katere je vloženega veliko dela, znanja in 
ustvarjalnosti 

Razstavljene pirhe so ocenjevali obiskovalci. (Foto: MŠ)

Medgen borza in Občina Reči-
ca ob Savinji sta ob velikonočnih 
praznikih želeli predstaviti bogato 
kulturno dediščino barvanja jajc 
in ustvarjalnost krajanov. V Med-
gen borzi so v ta namen pripravi-
li razstavo pirhov. Pri postavitvi so 
pomagali vezilje rečiškega društva 
upokojencev, zakonca Jeraj in Ma-
rija Šukalo. 

Na ogled so bila unikatno pobar-
vana jajca oziroma aranžmaji tri-
najstih izdelovalcev, ki so naravna 
jajca ali umetne materiale okrasili 
s cvetnimi motivi, ornamenti, geo-
metrijskimi liki … Okraske so izdelo-
valci ustvarili s kraspanjem, kvač-
kano čipko, barvnimi trakovi in bla-
gom, opaziti je bilo tudi servietno 
tehniko. Za barvanje pirhov so upo-
rabljali naravne barve, kot so čebu-
la, vino in različne zeli.

Ker je bila razstava velikonoč-
nih pirhov tekmovalnega znača-
ja, so bili izdelki označeni le s šte-
vilko. Obiskovalci so svojega favo-

rita izbrali s tajnim glasovanjem. 
Razstavljavce in »zmagovalce« so 
predstavili ob zaključku razstave. 
Skoraj polovico vseh oddanih gla-

sov so prejele kraspanke Vinka Je-
raja, za njim so se uvrstile vezilje 
rečiškega društva upokojencev s 
kvačkanimi oziroma s trakovi ter 
čipkami okrašenimi pirhi ter mali 
ustvarjalci rečiškega vrtca z različ-
nimi tehnikami barvanja jajc.

Poleg posameznih razstavljavcev 
so svojo ustvarjalno žilico predstavi-
li tudi mali umetniki iz vrtca Nazarje 
ter udeleženci delavnic v organiza-
ciji Večgeneracijskega centra Planet 
generacij iz Velenja. Izdelovalci so ob 
zaključku razstave iz rok župana Vin-
ka Jeraja prejeli zahvalno listno, naj-
boljši trije pa priložnostna darila. Za 
glasbene vložke je poskrbel harmo-
nikar Gašper Kopušar, o pirhih in nji-
hovem pomenu ter o pripravi prve ve-
likonočne razstave pa je spregovori-
la Jožica Jeraj.

MŠ

TURISTIČNO DRUŠTVO NAZARJE

S skupnimi močmi veliko postorijo

Otroške velikonočne delavnice so vsako leto bolj obiskane. 
(Foto: Primož Vajdl)

Z realizacijo vseh svojih aktivnosti 
so po mnenju predsednice Vanje 

Hofbauer prispevali svoj doprinos k 
boljšemu počutju v občini Nazarje. 

(Foto: MŠ)

Člani nazarske turistične organi-
zacije so na volilnem občnem zbo-
ru vodenje društva ponovno zau-
pali dosedanji predsednici Vanji 
Hofbauer. V poročilu o delu v pre-
teklem letu je ta izpostavila, da de-
la z dobro uigrano ekipo, ki doka-
zuje, da se da s skupnimi močmi 
marsikaj postoriti. To, kar jih moti-
vira, je prijetno druženje, izpeljava 
različnih akcij za poživitev lepot v 
okolici, medsebojno sodelovanje 

in prijateljstvo. S prostovoljnim de-
lom že vrsto let dokazujejo, da smo 
turizem ljudje.

VELIKONOČNE DELAVNICE
V tednu pred veliko nočjo so v 

mali dvorani doma kulture pripravi-
li otroške delavnice. Le-teh se je le-
tos udeležilo kar 36 otrok, starejših 
od pet let. Članom društva so na 
pomoč priskočile učiteljice OŠ Na-
zarje kot mentorice delavnic in ob-

čina, ki je prispevala za likovni ma-
terial.

Na delavnicah so otroci izde-
lali številne izdelke na temo veli-
ke noči, ki so jih ob koncu odnesli 
domov. Barvali so pirhe, izdelova-
li in pobarvali vizitke ter iz plasteli-
na izdelovali različne figure. Iz pa-
pirja so si izdelali košarice in pokri-
vala, iz odpadnih materialov pa na-
redili figurico velikonočnega zaj-
ca. Organizatorji delavnic so otro-

kom in staršem za spomin pripra-
vili še različne okrasne aranžma-
je. Po besedah Vanje Hofbauer so 
se te delavnice v zadnjih letih ze-
lo prijele, saj jih vsako leto obišče 
več otrok. 

PREGLED LANSKEGA DELA
Že lani je otroška maškarada 

razveselila najmlajše. Njim so bi-
le namenjene tudi ustvarjalne ve-
likonočne in novoletne delavnice 
ter aktivne počitnice. Z očiščevalno 
akcijo in ocvetličenjem so poskrbe-
li za lepši videz kraja. Pomagali so 
občini pri izvedbi Vrbovške gostije 
in kokarski krajevni skupnosti pri 
Lončarskem prazniku. Etno glas-
bena prireditev Iz roda v rod in iz-
birno tekmovanje za Zlato harmo-
niko Ljubečne je privabila večje šte-
vilo tekmovalcev. Ob martinovem 
so se podali na strokovno ekskurzi-
jo v Belo krajino. Leto pa so konča-
li tako, kot so ga pričeli – z najmlaj-
šimi, za katere so pripravili miklavž-
ev živžav. 

Marija Šukalo, Primož Vajdl
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KLIPE KLOPE V KULTURNEM DOMU LUČE 

Igralci navdušili mlajše osnovnošolce in strokovnega 
spremljevalca

Junakom Rdeče kapice malo drugače so se pridružili poznani liki, z interakcijo in humorjem pa so igralci OŠ Blaža 
Arniča Luče navdušili gledalce. (Foto: Slavica Tesovnik) 

Na odru lučkega kulturnega do-
ma so osnovnošolci iz Luč, Na-
zarij in Rečice ob Savinji uprizori-
li igre v okviru območnega sreča-
nja otroških gledaliških skupin Kli-
pe klope. Program sta omogoči-
li JSKD OI Mozirje in OŠ Blaža Ar-
niča Luče. Strokovni spremljevalec 
je bil Bojan Maroševič, ki je pohva-
lil vse tri igre.

IGRE MALO DRUGAČE
Skupina Eci peci iz Luč je z igro 

»Rdeča kapica malo drugače« v re-
žiji Karmen Oset učence nižje stop-
nje iz OŠ Gornji Grad nasmejala z 
novodobno svežino. Igralci so pri-
dobili občinstvo s sproščeno in-
terakcijo in vedrino. Sledil je Gle-
dališki klub OŠ Nazarje z »Gremo 
mi po svoje« v režiji in priredbi Pe-
tre Lončar. Taborjenje in plesno gi-
mnastične aktivnosti so navduši-
le prisotne. Pred domačo publiko 

osnovnošolcev nižje stopnje je na-
stopila gledališka skupina Sonček 
iz OŠ Rečica ob Savinji. S »Pepel-
ko« v režiji Zvonke Kladnik in glas-
bo Janija Šuligoja so v stilu muzi-
kala izpeljali enourno pravljico. Za 
plesno popestritev so poskrbele 
baletke.

VSE TRI IGRE NAD POVPREČJEM
Vodja mozirske območne iz-

postave JSKD Simona Zadravec 
je izrekla čestitke nastopajočim. 
Ob navdušenih gledalcih je doga-
janje na odru spremljal Bojan Ma-
roševič, ki je povedal, da bo goto-
vo katera od igralskih zasedb šla 

na medobmočno srečanje in da so 
bile vse tri igre nad povprečjem. Po 
izvedbi iger je sledil strokovni pos-
vet, na katerem je izpostavil kvali-
teto in pomanjkljivosti igre, da bo-
do igralci in mentorji v prihodnje še 
napredovali.

Slavica Tesovnik
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Mlada pevka 
Sara Lamprečnik
z Lepe Njive 

Saro Lamprečnik čaka pomemben nastop na Dnevih slovenske 
zabavne glasbe.

ka tako velika prireditev, kot je bi-
la letošnja na Gospodarskem raz-
stavišču, navezala sem veliko ko-
ristnih stikov,« je povedala mlada 
pevka Sara. 

Na Poprock festivalu v okviru 
Dnevov slovenske zabavne glas-
be bo 21. aprila na Gospodar-
skem razstavišču nastopila tudi 
Lamprečnikova. Za skladbo Le ti 

to znaš je glasbo in besedilo napi-
sal Alex Volasko, aranžma je njeno 
delo. Izbrani bodo trije finalisti, tele-
fonsko glasovanje pa bo odločilo, 
kdo bo zmagovalec. 

Zadnje večje sodelovanje ima 
Lamprečnikova s Perotom Lovši-
nom. Kot spremljevalni pevki sta z 
Anjo Ropotar sodelovali že pri sne-
manju albuma Območje medve-
da, nato pa še na koncertu. Zanjo 
je bila to nepozabna izkušnja, saj 
je v Cankarjevem domu nastopila 
prvič. 

Sara je tudi članica v Zgornji 
Savinjski dolini poznane skupi-
ne Smooth band, ki je pred krat-
kim postal spremljevalni bend Dar-
je Gajšek. Z njo so že nastopili na 
prvih skupnih koncertih in so zelo 
zadovoljni s sodelovanjem.

Štefka Sem

si pridno utira pot v svet za-
bavne glasbe. Na letošnji EMI je 
kot spremljevalna pevka nastopi-
la z Zalo Đurić Ribič, v finalu pa 
s pevko Manuello. Z Manuello sta 
Sara in Mojca Maze z Mozirja že 
poleti prepevali spremljevalne vo-
kale, ko je imela koncerte po Slo-
veniji. »Na EMI sem spoznala ve-
liko novih ljudi, videla, kako pote-

GORNJESAVINJSKI SMUČARSKI KLUB MOZIRJE

Spomladanskega sejma ne 
bodo več organizirali

Prvi aprilski vikend so člani Gor-
njesavinjskega smučarskega klu-
ba v mozirski športni dvorani or-
ganizirali spomladanski sejem 
nove in rabljene športne opreme 
ter oblačil. Kljub pestri ponudbi so 
bili nad prodajo razočarani, saj je 
sejem obiskalo zelo malo ljudi. V 
klubu so povedali, da so imeli res 

ugodne cene koles, rolerjev in po-
dobnih športnih artiklov, a kupcev 
kljub temu ni bilo. Zato so skleni-
li, da spomladanskega sejma ne 
bodo več organizirali, bodo pa z 
bogato ponudbo še naprej nada-
ljevali s smučarskim sejmom de-
cembra.

ŠS

13. MEDNARODNI TURNIR V JU-JITSU ZA MEMORIAL ROBIJA RAJHA V MARIBORU

Med dobitniki odličij tudi samuraji iz Gornjega Grada

Tilen Pečnik (desno) se je dvakrat povzpel na tretje mesto. 
(Fotodokumentacija Tomija Stankovića)

Devet članov Ju-jitsu kluba Sa-
muraj se je izkazalo na medna-
rodnemu turnirju v ju-jitsu v špor-
tni dvorani Tabor v Mariboru. Po-
leg slovenskih klubov so na tekmo-
vanju sodelovali klubi Italije, Ma-
džarske, Avstrije, Hrvaške, Bosne 
in Hercegovine, Srbije, Črne gore in 
Makedonije.

PRVI DAN TEKMOVANJA
V ju-jitsu borbah v kategoriji 

U-12 deklice do 30 kg je nastopi-
la Lana Leskovšek Vodovnik in za-
sedla 1. mesto. V isti starostni ka-
tegoriji do 39 kg je Tinkara Kolenc 
pristala na četrtem. Za njimi so z 
borbami pričeli kadeti (U-18). V ka-
tegoriji do 55 kg je Vid Celinšek os-
vojil 2. mesto. 

Kot deček se je med kadeti v ka-
tegoriji do 60 kg pomeril Jaka Fa-
le. Svoj debi je začel uspešno in se 
prebil do polfinala, kjer je prvič iz-
gubil. Nato je moral v borbi za tret-
je mesto priznati premoč še av-
strijskemu tekmovalcu. Med kade-
ti do 81 kg se je pomeril Jaka Ko-
lenc, ki je osvojil 4. mesto. Med ka-
detinjami do 57 kg pa Neža Pa-
hič. Pahičeva je prvo kolo izgubi-
la proti reprezentantki Avstrije, na-
to se preko popravnih borb prebi-
la do borbe za tretje mesto, kjer je 
s full-ipponom v 45 sekundah pre-

magala peto iz nedavnega svetov-
nega prvenstva in si tako pribori-
la bronasto medaljo. Kot zadnji je 
prvi dan tekmovanja stopil na tata-
mi Tilen Pečnik v borbah v ne-wazi 
(BJJ). Pečnik se je pomeril v kate-
goriji članov +94 kg, kjer si je pribo-
ril bronasto medaljo.

USPEŠEN ZAKLJUČEK 
TURNIRJA

Drugi dan tekmovanja so priče-
li kadeti v ne-wazi. Vid Celinšek je 
nastopil v kategoriji kadetov do 55 
kg, kjer je osvojil 1. mesto. Nato še 
v kategoriji do 60 kg, kjer je uspeš-
no premagal Madžara in Avstrij-
ca ter klonil v finalu proti Italijanu. 
V ne-wazi je Celinšku sledila Pahi-
čeva v kategoriji kadetinj do 57 kg. 

Neža je morala priznati premoč le 
avstrijski tekmovalki in si tako pri-
borila 2. mesto. 

V borbah med člani se je pome-
ril Tilen Pečnik v kategoriji do 94 kg. 
Pečnik se je prebil do polfinala, kjer 
je moral priznati premoč nasprotni-
ku. V borbi za tretje mesto se je po-
meril z avstrijskim tekmovalcem in 
izgubil z rezultatom 10:8. 

Med dečki U-15 do 60 kg se je 
uspešno boril Jaka Fale, ki je os-
vojil 3. mesto. Vito Kopušar je med 
mladinci do 69 kg osvojil 7. mes-
to. Nato se je med mladinci do 62 
kg pomeril tudi Vid Celinšek, ki je 
v borbi za prvo mesto izgubil pro-
ti tekmovalcu iz Črne gore in tako 
osvojil še četrto odličje na tem tek-
movanju.

Marija Šukalo
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ŠPORTNO DRUŠTVO T.E.A.M.

Priprave na 
Maraton Savinja

V Športnem društvu T.E.A.M. so se odločili, 
da prevzamejo organizacijo uveljavljenega Ma-
lega maratona Mozirje. Ker želijo v teku združi-
ti Zgornjo Savinjsko dolino in deloma spodnjo, 
so se odločili, da dogodek poimenujejo Maraton 
Savinja, ki je predviden za nedeljo, 18. junija. S 
to »blagovno znamko« se bodo predstavljali po 
Sloveniji in izven meja. 

Trasa maratona bo podobna prejšnji, s tem 
da v Mozirju ne bodo tekli skozi naselje, ampak 
se bodo po startu s parkirišča pred vhodom v 
Mozirski gaj podali preko mostu in sejmišča do 
Nazarij. 

V sodelovanju z uspešnimi tekači iz naše do-
line, Bernardo Čeplak Poznič, Jakom Zajškom in 
še nekaterimi, bodo poskrbeli za skupen ogled 
trase na tri razdalje. Med ogledom in tekom bo-
do pomagali z nasveti in bogatimi izkušnjami ter 
poskrbeli za druženje, foto in video material za 
spomin na prvi skupni trening. Start ogleda je to 
soboto, 22. aprila, ob 17. uri na parkirišču pred 
vhodom v Gaj.

IS

SAVINJSKI TEKAČI

Odtekli Istrski maraton

Savinjski tekači so bili po teku polni dobre volje in energije. (Foto: Jaka Zajšek)

Skupina Savinjski tekači, ki deluje pod okriljem 
trenerja Jaka Zajška, se je udeležila 4. Istrskega 
maratona. Nekateri so odtekli 10-, drugi pa 21-ki-
lometrsko razdaljo in pri tem neizmerno uživali.

To je bil drugi organizirani odhod tekaške sku-
pine na maraton. Trasa teka je bila zelo lepa, ena-
ko kot vreme, za katerega so poskrbeli organiza-
torji. Med udeleženci so bili tudi takšni, ki so bili 
prvič na tovrstni tekaški manifestaciji, vsem pa je 
uspelo preteči izbrano razdaljo in se veseliti uspe-

ha za ciljno črto. S tem so dokazali sebi in drugim, 
da pridno delo in redna vadba preko zime nista 
bila zaman. To je tudi zadosten razlog, da povabi-
jo v svoje vrste nove tekaške navdušence.

Na maratonu so srečali vrsto Savinjčanov, 
s katerimi so se skupaj veselili uspeha in ob 
tem rekli kakšno tekaško. Dogovorili so se, da 
naslednjič organizirajo skupen odhod, saj bodo 
s tem veliko močnejši, pa še lepše se bodo imeli.

Benjamin Kanjir

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Sezono zaključili z zmago nad Hrastnikom

Igralci Košarkarskega kluba Nazarje s trenerjem Miho Čmerom (levo) in tajnikom kluba Rokom 
Tkavcem (desno) (foto: Primož Vajdl)

V zadnjem krogu 3. SKL lige za prvaka, ki se 
je odvijal v petek, 14. aprila, so nazarski košar-
karji gostili ekipo iz Hrastnika. Sezono so končali 
tako, kot so jo začeli – z zmago. Končni rezultat 
tekme je bil 87:78 za domačine.

Gledalci, ki se jih je tokrat zbralo zelo lepo šte-
vilo, so uživali v dobri in predvsem izenačeni ko-
šarki. Ekipi sta se ves čas izmenjevali v vodstvu. 
Proti koncu pa se je tehtnica prevesila na stran 
Nazarčanov, saj so z borbeno igro v obrambi us-
pešno izpeljali nekaj protinapadov in na krilih iz-
jemnih trojk Borisa Kovačiča ušli na varno raz-
daljo. Najboljši igralec srečanja je bil Primož Bi-
tenc, ki je dosegel kar 26 točk.

Pestro je bilo tudi dogajanje ob parketu. Med 
polčasoma so bili predstavljeni vsi košarkarji 
kluba. Srečni nagrajenec, ki je zadel iz sredine 
igrišča, je prejel nagrado, igralci s trenerjem Mi-
ho Čmerom na čelu pa so se za dolgoletno de-
lo poklonili Sanda Djujić, ki skrbi za športno dvo-
rano.

Nazarčani so sezono končali na petem 
mestu, kar je druga najboljša uvrstitev kluba 
v zgodovini. Po odigranih desetih tekmah so 
imeli na svojem računu 14 točk, to je le toč-
ko manj od drugouvrščene ekipe iz Hrastnika. 
Od dodatnih kvalifikacij za 2. SKL jih je ločila 
le ena zmaga. 

Ob koncu uspešne sezone je na spletu svo-
je misli strnil domači strateg Miha Čmer: »Čes-
tital bi svojim igralcem, ki so bili najbolj zaslu-
žni za predstave v letošnji sezoni in pokazali ve-
liko mero strpnosti. /…/ Najbolj važna je kemi-

ja v ekipi, medsebojna povezanost, spoštovanje 
do kluba ter medsebojno spoštovanje do trener-
ja in nasprotnika, kar se je izkazalo za ključ ene 
najboljših sezon v zgodovini kluba.«

Primož Vajdl
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VELESLALOM SMUČARJEV GLASBENIKOV V SCHLADMINGU

Dostojen nastop Slovencev
Na svetovnem prvenstvu smu-

čarjev glasbenikov v Schladmin-
gu so našo državo dobro zasto-
pali pretežno glasbeniki iz Zgornje 
Savinjske doline ter dva kolega z 
Gorenjske. Ob malce ponesreče-
nem startu se je od naših najboljše 
uvrstil Franci Podbrežnik (Happy 
band) na osmo mesto v B skupini. 

Kot slovenska ekipa sta dobro 
nastopila tudi Niko Legat in Aljoša 
Jazbec z Gorenjske ter naši doma-
či asi Blaž Robnik ter Gašper Za-

mernik, vodja ekipe Vili Bezjak in 
Jaka Matijovc. 

Ker je bilo na prvem mestu dru-
ženje glasbenikov iz sosednjih 
dežel, je potrebno poudariti, da 
so bili na glasbenem odru Pol-
ka punce, Alpski kvintet ter Igor 
in zlati zvoki čisti prvaki, ki so še 
izboljšali vtis naših vrlih glasbe-
nih smučarjev z veleslalomske 
proge. Slednji so dobili bitko pod 
odrom z odliko.

Jože Miklavc

Le krone so ovire
Zima kot letni čas je minila, in 

sneg kolikor ga je sploh bilo, je že 
zdavnaj skopnel. Če še bo morda 
za krajši čas, tako kot lani, še ogla-
sila, ne vemo. Ko torej sneg skopni, 
ostane v naših naseljih, na cestah 
in pločnikih, nemalo peska, ki je bil 
marsikdaj natrošen povsem brez 
razloga. Večinoma so ga doslej že 
odstranili, toda ko greš po svetu, to-
rej po naši lepi a veliko manj ureje-
ni domovini, lahko vidiš (lahko, pra-
vim, če imaš za to sploh smisel), 
da marsikam »roka pravice« niti 
ne seže. Res ne vem, zakaj meni-
jo, da smo priden in redoljuben na-
rod, ko bi npr. kar jaz na dolgo in ši-
roko lahko dokazoval, da je to »la-
ri-fari«. Če naj bi bilo to res, kaj bi 
potem morali reči šele za Avstrijce, 
ki jim, tudi še glede marsičesa, ne 
segamo niti do kolen. Ko nas bodo 
oni hvalili, se bomo upravičeno tu-
di sami. Dotlej pa le bodimo malo 
bolj zmerni.

Kot rečeno, cestarji na državnih 
cestah in komunalci na občinskih 
so svoje postorili. Pa recimo, da je 
končno zdaj tako kot treba. To kar 
me tokrat »srbi«, je situacija v na-
seljih, preden so cestarji in komu-
nalci pometli ceste, točneje robove 
cest in pločnike. Če bi bila pridnost 
Slovencev dejstvo, bi, poudarjam, 
na cestah v naseljih imeli plačani 
delavci bolj malo dela. Ob svoji hi-
ši in parceli bi namreč že zdavnaj 
prej lahko vsak lastnik sam počis-
til. Edino opravičilo je starost in bo-
lezen. To se mi zdi prav tako samo-
umevno, kot je samoumevno, da 
vsak odrasel in zdrav človek tam 

zadaj – bolj konkreten ne bom – 
sam počisti. 

Neurejenosti cest in pločnikov 
pred svojimi domovi ljudje ne je-
mljejo kot nečesa, kar se tiče tudi 
njih. Niti dejstvo, da na čevljih pri-
našajo v stanovanje pesek in prah, 
v njih ne prebudi pridnosti. Če le-te 
ni, le kako bi jo navsezadnje? Člo-
vek je lahko trd kot »aksa«. Samo 
čaka, da mu drugi počistijo, sam 
se sploh ne bi »zganil«.

Nazadnje bi rad dodal le še željo, 
da vsi tisti, ki se vendarle ne sramu-
jete vse leto po potrebi pometati jav-
ne ceste ob vaši hiši in vrtu, pri tem 
vztrajate. Četudi vas bo kdo »zasa-
čil« pri delu, bo vaša čast ostala ne-
okrnjena. In že od daleč se bo vide-
lo, da tam živijo kulturni ljudje. Ka-
ko lepo bi šele bilo, če bi to veljalo 
za naselje, za kraj v celoti. A tudi to 
so složni in kulturni ljudje že dosegli. 
Zamislite si: tudi v Sloveniji. 

Mogoče vas bo celo kdo začel 
posnemati. Posnemanja ne pri-
poročam le tistim, ki imajo krone. 
Ne glede na češke, tudi za zobne 
ne, ampak za naglavne. Take kot 
jo ima gospa Elizabeta na Otoku. 
Ti ljudje bi namreč delali v neneh-
nem strahu, da jim pri delu padejo 
na tla in se razbijejo. Še tako ureje-
na okolica jim ne bi odtehtala ze-
lo morečega strahu, da razbijejo 
svojo največjo dragocenost. Prav 
res je nerodno, če tvoji največji 
dragocenosti nista zdravje in pri-
dni roki. 

Janez Mavrič
Attemsov trg 8

Gornji Grad
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Pisma bralcev, Kronika, Zahvale, Oglasi

Utihnil je tvoj glas,
obstalo tvoje je srce,
ostali so sledovi tvojih pridnih rok
in kruto spoznanje,
da se ne vrneš več. 

ZAHVALA

Marija FAŠUN
20. 3. 1927 - 9. 4. 2017

iz Okonine

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so nam v težkih trenutkih stali ob 
strani in pospremili našo drago mamo na zadnji poti.

Zahvaljujemo se sosedom, sorodnikom, PGD Okonina, praporšča-
kom, pevkam Lipa, ge. Rosani Štiglic za žalni govor ter župniku g. Vra-
tanarju in diakonu Stanetu Čeplaku za lepo opravljen obred. 

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, darovali cvetje, sve-
če in za svete maše.

Vsi njeni 

Na prvem mestu skrb za naravo – 
kaj pa lastniki zemljišč?

Odgovor na članek s strani 11, z 
dne 7. 4. 2017 v Savinjskih novicah 
številka 14. 

Člane lovske družine moti, ker ni 
več tako kot pred desetletji. V goz-
dovih je na vsakem koraku sliša-
ti motorne žage in traktorje, vse 
več je gozdnih vlak … Ja, včasih so 
v gozdu delali z ročno žago, seki-
ro, cepinom, konjsko vprego …, tu-
di drugod ni bilo avtomobilov, av-
tobusov in tovornjakov, ki »motijo« 
divjad. Civilizacija spreminja oko-
lje, živali naj se prilagodijo, ali pa 
ne. Dejstvo je, da je divjadi preveč, 
zato dela škodo! Divjad na poljih 
dela škodo večinoma ponoči, ko v 
gozdu ni motornih žag, prej je tam 
kak lovec. Škodo večinoma krije la-
stnik, ker se lovske družine odzove-
jo le s simbolično odškodnino, vča-
sih si prijavljeno škodo niti ne ogle-
dajo. Toliko o tem.

Moja ugotovitev je, da so vsi za-
vodi, društva, zveze, družine …, po-
zabili na najpomembnejši dejavnik. 
Zame so vsi, ki niso lastniki gozda, 
obiskovalci gozda. Razen obisko-
valcev po službeni dolžnosti - Za-
vod za gozdove Slovenije (ZGS) …, 
gozd obiskujejo rekreativci, planin-
ci in mogoče še kak dobronameren 
državljan. Vsi ostali so plenilci! Kot 
da smo še vedno v komunizmu, ko 
je bilo »vse naše«. Plenilci se orga-
nizirajo v društva, družine in podob-

no za svoj hobi in korist. Pri tem jim 
celo zakon daje potuho. Nekateri, ali 
kar veliko njih si v gozdu »nabere« 
božično drevo, celo tam, kjer jo je v 
preteklosti lastnik gozda posadil! Če 
pustim pri miru čebelarje, ki za svo-
jo dejavnost oziroma aktivnost na 
posesti naprosijo lastnika parcele, 
to večinoma ne velja za lovce, go-
barje in ostalo nabiralništvo. 

Kot je napisano v omenjenem 
članku, nameravajo lovci združi-
ti moči s planinci in lahko računa-
jo celo na pomoč občine. Večkrat 
sem že opozarjal pristojne, kako 
delujejo metode participacije. Raz-
vite demokratične države se ne bo-
jijo vprašati za mnenje o določeni 
spremembi ali novem zakonu tis-
te, ki jih bo določen ukrep najbolj 
prizadel. Dobre pripombe in ugo-
vori se tam upoštevajo! Te meto-
de so najbolj uveljavljene v skandi-
navskih državah. Te posnema ZGS 
na svojih študijskih dnevih. Vsi sku-
paj pozabljajo, da ima gozd lastni-
ka, ki od tega gozda živi. Za vsa-
ko dejavnost na privatni lastnini bi 
moral vedeti in soglašati lastnik. Po 
toliko letih, ko imamo svojo državo, 
še vedno velja, da lastnika ne ob-
vešča-jo (te) o aktivnostih na nje-
govi zemlji. Ko je nedolgo nazaj dr-
žava hotela sprejeti nepremičnin-
ski zakon, smo lastniki gozdov pre-
ko Društev lastnikov gozdov in Zve-

ze lastnikov gozdov Slovenije, opo-
zarjali na nepošten zakon, nismo 
bili deležni kaj prida podpore od 
obiskovalcev gozda, ki hodijo iz 
gozda s polnimi košarami in lepim 
plenom. Spet se nekaj šušlja, da 
bi lastnika nepremičnin lahko bolj 
obdavčili. Zakaj le? Lastnik goz-
da ima dohodek od lesa, vse dru-
go »se ga ne tiče«. Ko bo nov da-
vek in nove dajatve, bomo lastniki 
zemljišč zahtevali tudi več pravic 
na svoji zemlji.

V Gornjem Gradu imamo že de-
veto leto lastniki gozdov društvo. 

Društvo imajo gobarji, čebelarji, …, 
vsi imajo menda v statutu zapisa-
no, da bodo sodelovali z drugimi 
društvi. Kolikor vem so naše pred-
stavnike na občni zbor povabili le 
planinci. Tako je cenjena lastni-
na. Dobro je napisal avtor član-
ka »gozd naše skupno dobro«. Pri 
nas besedna zveza lastnik gozda 
ni dobro sprejeta. Bolje bi bilo reči, 
da smo domorodci, ki si ne pusti-
mo vzeti svoj življenjski prostor.

Marko Jelšnik
Lenart pri Gornjem Gradu 15

3342 Gornji Grad

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• VLOMIL V TRGOVINO
Ljubno ob Savinji: 13. aprila v jutranjem času so bili policisti s 

strani varnostne službe obveščeni o sprožitvi signalno varnostne 
naprave v trgovini na Ljubnem ob Savinji. Neznani storilec je vlomil 
v objekt, od koder je ukradel večjo količino prodajnih artiklov in s 
tem lastnika oškodoval za okoli 2.000 evrov.

• ZAGORELO V ZABOJNIKU ZA SMETI 
Poljane: 13. aprila ob 13.25 je v Poljanah v neposredni bližini 

gospodarskega poslopja zagorela vsebina zabojnika za smeti. 
Požar so pogasili gasilci PGD Rečica ob Savinji

• VINJEN IN BREZ VOZNIŠKE OB VOZILO
Nizka: 16. aprila v dopoldanskem času je patrulja ob kontroli 

prometa v Nizki ustavila in kontrolirala voznika osebnega avtomo-
bila, ki je kazal očitne znake alkoholiziranosti. Z njim je bil opravljen 
preizkus alkoholiziranosti, ki je pokazal 0,58 mg/l alkohola. Nada-
lje je bilo ugotovljeno, da ne poseduje vozniškega dovoljenja. Vo-
zniku je bilo na kraju zaseženo vozilo, zoper njega sledi obdolžilni 
predlog na pristojno sodišče.
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Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST pri objavah 

zahval in čestitk.

Nisi se izgubil, kot zven v tihoto,
nisi odšel v nič in pozabo.
Po tebi merim stvaren pomen
in tvojo pesem skušam peti za tabo.
                                                    T. Pavček

V SPOMIN

Jože PUSTOSLEMŠEK
1970 - 2007

Mineva 10 let, odkar te ni več med nami, spomin nate pa ostaja še 
vedno živ.

Hvala vsem, ki postojite na njegovem grobu in se ga spominjate z 
lepo mislijo.

Sestra Olga, nečaka Polona in Lovro

Mama, moja mama,
nič več nisi sama.
Tvoja lepa duša,
odplavala je v nebo.
Ljubezen in topla energija
pa med nami za vedno ostala bo.
                                                       Vanja

ZAHVALA

ob smrti

Delfine ŽMAVC
iz Bočne

20. 11. 1924 - 5. 4. 2017

Iskrena hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti in daro-
vali cvetje, sveče in svete maše. Posebna zahvala dr. Blažičevi, g. Šeli-
hu in sosedoma Silvi in Mariji za nesebično pomoč!

Vsi njeni 

Tam, kjer zdaj si ti, ni ne sonca ne luči.
Le tvoj nasmeh v srcih še živi, 
Nihče ne ve, kako zelo, zelo boli.

ZAHVALA

Tako nenadoma, nepričakovano in potihoma nas je zapustil 
dragi mož, oče, brat in stric

Viktor VERŠNIK
po domače Tomanov Viki

9. 3. 1969 - 10. 4. 2017
iz Nove Štifte

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
krajanom in znancem, ki ste za trenutek ustavili svoj korak, prisluhni-
li naši tišini in delili z nami bolečino. Hvala vsem za izrečena sožalja, 
podarjene sveče in cvetje, darovane svete maše in preostalo pomoč.

Zahvaljujemo se Prostovoljnemu gasilskemu društvu Nazarje in 
zdravniškemu osebju Zdravstvenega doma Mozirje, urgentni ekipi 
Kliničnega centra Ljubljana in helikopterski nujni medicinski pomoči.

Posebno zahvalo namenjamo Prostovoljnima gasilskima dru-
štvoma Nova Štifta in Sela pri Kamniku, Lovski družini Gornji Grad, 
pevcu g. Franciju Pušniku, župnijskemu mešanemu pevskemu zbo-
ru Nova Štifta in moškemu pevskemu zboru Fantje s treh vasi za za-
pete žalostinke ter g. Simonu Brezovniku za odigrano Tišino. Zahva-
ljujemo se gospodoma župnikoma Alojzu Ternarju in Ivanu Šumlja-
ku za ganljivo opravljen obred, govornicama ge. Magdi Stvarnik in 
ge. Vesni Mlačnik za tako čustveno izrečene poslovilne besede. Zah-
valo namenjamo tudi praporščakom, zadnji častni straži in pogreb-
ni službi Morana. 

Naše hvaležne misli so namenjene tudi vsem vaščanom Nove Štifte, 
ki ste z nami sočustvovali, in vsem ostalim, ki ste nam kakorkoli pri-
skočili na pomoč v teh žalostnih trenutkih izgube nam drage osebe. 

Še enkrat vsem imenovanim in neimenovanim posameznikom, ki 
ste imeli našega Viktorja radi in ste se od njega skupaj z nami v tako 
velikem številu poslovili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Erika, sin Uroš, 
hčerki Monika s Francijem in Tjaša z Davidom, 

brat Marjan in sestra Zvonka z družinama
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Za razvedrilo

TRENUTEK ZA ZGODOVINO
Ob koncertu godbenikov v gornjegrajski katedrali na velikonočni 

ponedeljek so se srečali trije povezani v interesu nabave novih zvo-
nov. Jakob Presečnik (levo) je v kraju svoje mladosti pozdravil celj-
skega škofa msgr. dr. Stanislava Lipovška, kot tudi domačega žu-
pnika Ivana Šumljaka. Že nekaj minut nato so družno padli v »žvana-
ment« in uživali v koncertni predstavi, ki se je zaključevala z vrhun-
skim nastopom operne pevke Mojce Bitenc. Padel je dogovor, da se 
še letos srečajo ob blagoslovu zvonov, ko jih bodo ob zvokih godbe 
povlekli vrh katedrale.

(Foto: JM)

(Foto: ŠS)

DA BI JO POJEDEL
Že vse od starih časov, ko so nastajali folklorni plesi, so znane 

zgodbe o veliki ljubezni fantov, ki imajo sprva tako radi svoja dekleta, 
da bi jih najraje pojedli. Čez nekaj let se pa tolčejo po glavi, zakaj jih 
niso. Ker je že prepozno, jim lahko dajo le dve »petki« in čuden pog-
led na srečanju folklornih skupin v Gornjem Gradu.

IZ ZGORNJIH POBREŽIJ V PULJ IN NAZAJ
Matevžu Lenarčiču je že žal, da se je z misije Mediteran 2017 

oglasil po pirhe domov. Pot, ki jo mora kmalu nadaljevati, se mu bo 
nepričakovano podaljšala do jeseni. Cel kup Rečičanov ga je na-
mreč prosilo, da bi jih vmes vozil na Jadran na dopust. 

PRELETI PREKO ZASTOJEV NA MEJI PRESS
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Križanka, Informacije

OBVESTILO OGLAŠEVALCEM
Male oglase za objavo v tekoči številki sprejemamo do torka. Ob-

javljamo male oglase, napisane na kuponih z oznako za tekočo šte-
vilko Savinjskih novic, ki jih najdete pod križanko in jih lahko pošlje-
te po pošti ali prinesete osebno. Objavljamo tudi male oglase naroč-
nikov Savinjskih novic, ki jih pošljejo po elektronski pošti s podatki na-
ročnika. 

Male oglase lahko oddate osebno na uredništvu v našem delovnem 
času in v naša poštna nabiralnika (pri vhodu v grad Vrbovec in pri vho-
du v uredništvo). Mali oglas lahko vsebuje brezplačnih deset besed, 
vsaka nadaljnja beseda stane 1,15 evra (DDV vključen). Naročniki Sa-
vinjskih novic imajo 15-odstotni popust. Za vsebino nečitljivo napisa-
nih malih oglasov ne odgovarjamo, besedil ne lektoriramo. Po telefo-
nu malih oglasov ne sprejemamo. 

Uredništvo

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 17. številki SN

2017

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

OBVESTILO BRALCEM
Obveščamo vas, da je za 17. številko Savinjskih novic za-

radi praznika 27. aprila rok za oddajo čestitk, zahval, ma-
lih oglasov in kuponov za ime meseca v torek, 25. aprila, 
do 9. ure. 

Uredništvo
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Petek,
21. april

ob 16.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma ND Mozirje : NK Celje (st. dečki)
ob 19.00. Kulturni dom Mozirje
Koncert orkestra in komornih skupin Glasbene 
šole Nazarje

Sobota,
22. april

ob 9.00. Dvorišče župnije Mozirje
Tradicionalni pohod ob prazniku občine Mozirje
ob 9.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma – Nazarje Input : Rogaška beli 
(pionirji)
ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : ND Šmartno 1928 
(st. cicibani)
ob 10.10. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma – Rogaška beli : Vojnik (pionirji)
ob 11.20. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma – Nazarje Input : Vojnik (pionirji)
ob 16.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma – ND Mozirje : NK Fosilum 
Šentjur (člani)
ob 17.00. Pred gasilskim domom v Mozirju
Prevzem novega gasilskega vozila
ob 19.00. Dom kulture Nazarje
Pa se sliš' – območna revija odraslih pevskih zasedb
ob 19.00. OŠ Rečica ob Savinji
Pogovor Berta Savodnika z Antonom Rupnikom
ob 20.00. Cerkev sv. Jurija Mozirje
Koncert Miklavža Pintarja – trobenta in Barbare 
Mirkac – orgle 

Nedelja,
23. april

ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma ND Mozirje : NK Šampion (ml. dečki)
ob 11.00. Pred cerkvijo sv. Jurija v Mozirju
Promenadni koncert Godbe Zgornje Savinjske doline
ob 15.00. Kulturni dom Mozirje
Prireditev 21. družinsko petje
ob 15.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Bela nedelja z ljudskimi godci z Ljubnega

 Ponedeljek,
24. april

ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Slovesnost ob prazniku Občine Mozirje s podelitvijo 
občinskih priznanj
ob 18.00. Knjižnica Mozirje
Odprtje razstave zvočil in glasbenih del Antona Petka
ob 20.00. CDM Rečica ob Savinji
Meditirajmo skupaj

Torek,
25. april

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka
ob 16.00. Mozirski gaj
Rez vinske trte
ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: Kakšne barve je poljubček?
ob 19.00. Kulturni dom Mozirje
Proslava ob dnevu upora proti okupatorju

Sreda,
26. april

ob 17.00. Hotel Benda Mozirje
Stopinje prijateljstva – glasbena, literarna in likovna 
prepletanja kulturnikov Prekmurja in Zgornje 
Savinjske doline
ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico
ob 18.00. CDM Rečica ob Savinji
Svetovalnica: Demenca – življenjske zgodbe

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in po-
ceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	TOTAL	TV	AKCIJA
Pop tv in Kanal A nič več preko sobne ali navadne antene. Izko-
ristite brezplačno namestitev sistema Total tv. Pokličite 041 208 
968.

Slavko Robnik s.p., Podvolovljek 29, 3334 Luče, pooblaščen zastopnik za 
TOTAL TV in TELEMACH.

◊	ODDAMO	APARTMA
na otoku Zverinac, 10 metrov do morja. Inf. na tel. št. 00385 983 
88 066.

Suzana Skifič, Zverinac 7, Sestrun.

◊	OPRAVLJAM	VSA	SLIKOPLESKARSKA	DELA,
beljenje z apnom, montaža knauf sistemov in odpravljanje zidne 
plesni. Tel. št. 030/305-570.

PLESKARSTVO SALEH, Tadej Grudnik s.p., Zadrečka cesta 15, Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, odlične mesnate pasme za dopita-
nje na večjo težo, Fišar; gsm 041/619-372. 
Prodam bikca, starega 4 mesece; gsm 
070/210-588.
Prodam teličko čb, težko 170 kg, za na-
daljno rejo; gsm 031/855-186. 
Prodam bikca težkega 150 kg; gsm 
031/228-217.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopitanje 
in teličke nad 100 kg, mesni tip; gsm 
031/533-745.

DRUGO – KUPIM 
Traktor in vso ostalo kmetijsko in gradbe-
no mehanizacijo, v kakršnem koli stanju 
kupim; gsm 031/736-727.
Kupim traktor AGT, štore, zetor, univerzal 
ter ostale traktorje; gsm 030/419-790.
Kupim 1 balo slame; gsm 051/335-751.

VOZILA – PRODAM
Ugodno prodam mazdo 3, 1,6, letnik avg. 
2010, 91.500 km, zelo dobro ohranjen, 
garažiran, srebrne barve, prvi lastnik, vre-
den ogleda; gsm 041/793-063.
Prodam nissan qashqai letnik 2012, pre-
voženih 46.200 km, prvi lastnik; gsm 
031/770-431.
Twingo l. 2001, 170.000 km, narejen v. 
servis, dobre gume; gsm 031/349-171.
Prodam lepo ohranjen golf IV 1,9sdi, l. 
2001, 162.000 km, klima, srebrne barve; 
gsm 041/324-409.
Suzuki baleno1,6, l. 2000, v okvari, pro-
dam; gsm 031/523-023.

DRUGO – PRODAM
Jedilni krompir smo prodali, ne kličite, bo 
jeseni; gsm 070/708-155.
Prodam domačo svinjsko ocvirkovo 
mast; gsm 070/863-734.

Prodam bazen za mleko, prevozni 550 l; 
gsm 030/681-278.
Prodam žagovino za nastilj; gsm 
031/716-809.
Bukova drva po žledolomu iz gozda pro-
dam; gsm 051/641-245.
Prodam ferozo po delih, motor 1,6, l. 
1991; gsm 031/714-196.
Prodam otroško kolo, nakamura 20 col; 
gsm 041/711-988.
Prodam senene kocke, cena po dogovo-
ru; gsm 070/863-734. 
Prodam suhe deske, 30 mm, gorski javor, 
jasen; gsm 041/365-010.
Prodam mešana drva, bikce CK pasme 
in teličko LIM/CK pasme; gsm 031/501-
250.

NEPREMIČNINE
V Mozirju, v novem 4-nadstropnem blo-
ku (z dvigalom!), oddamo popolnoma 
opremljeno dvo in polsobno stanovanje 
(57 m2) in garsonjero (35 m2) v četr-
tem nadstropju. Cena po dogovoru; gsm 
041/338-475.
Ugodno prodam 87 m2 veliko stanovanje 
v Mozirju; gsm 030/284-699.
Osebi ali dvema oddam stanovanje v 
okolici Mozirja; gsm 051/230-764.
V Sp. Krašah prodamo 1 ha travnika; gsm 
031/453-163.
Prodam hišo v Radmirju; gsm 031/320-
076.
Stanovanje 41 m2 na Rečici ob Savinji od-
dam ali prodam; gsm 041/574-921.
Prodam hišo v Gornjem Gradu, 180 m2, 
parcela 459 m2, cena 95.000 eur; gsm 
031/572-558.

OSEBNI STIKI
Iščem prijatelja ali kaj več, od 54 – 60 let; 
gsm 070/225-238.
Punco, lahko malo močnejše postave, že-
lim imeti za ženo; gsm 031/420-193.
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PRI METULJIH JE MNOGO RAZLIČIC

Eni so generalisti, drugi specialisti, ki se hranijo le 
z določeno rastlino 

Kako smo ljudje čudni do neka-
terih žuželk. Odrasle metulje vsi 
občudujemo, za bube nam ni nič 
mar, jajčeca in gosenice uničuje-
mo, ker so požrešne, nekatere so 
nam konkurenti v hrani, vse pa se 
hranijo z rastlinami. Do sedaj nam 
ni znano, da bi kakšna rastlina izu-
mrla zaradi metuljev. 

Pri metuljih je mnogo različic. 
Eni so generalisti, drugi specialisti, 
ki se hranijo le z določeno rastlino, 
in ti so največkrat najbolj ogroženi. 
Specialist je glogar ali glogov be-

lin. Jajčeca odlaga le na obe vrsti 
gloga, ki nista ekonomsko zanimi-
vi vrsti. Največji dnevni metulj je ja-
dralec, ki ni ogrožen in ga srečamo 
tako ob morju kot na prisojnih ob-
močjih visokogorskega gozda.

Prvi zavarovani metulj pri nas je 
bil in je seveda še gorski apolon. 

Jajčeca odlaga na belo homulico. 
Je pozen (junija do avgusta) in je 
tipični »gorjanc«. Prisoten je bil tu-
di na Mozirski planini. Posnetek je 
iz Trente. Žal ga v Zgornji Savinjski 
dolini še nisem uspel fotografirati. 
Planinci, potrudite se, mogoče bos-
te imeli več sreče.

Zelo zanimiv je metulj velerilec. 
Ta je somračnik in me v Lučah obi-
skuje na balkonu zjutraj pred služ-
bo in popoldne po službi. Spominja 
me na ptiča kolibrija, ki živi žal le v 
tropih.

Vešče in nočni metulji so ogro-
ženi zaradi vse večje umetne osve-
tlitve noči. Zelo redek je tudi črtasti 
medvedek.

Kraljestvo žuželk je veliko in mo-
gočno, vendar nam je le čebelo us-
pelo udomačiti. Os, sršenov, čmr-
ljev, komarjev, klopov, bolh, uši, 

stenic in celo kačjih pastirjev se bo-
jimo. 

Se zavedate, koliko milijonov lu-
badarjev gozdarji polovimo v pasti 
in naročamo lastnikom gozdov, da 
jih uničijo z lupljenjem in požiga-
njem lubja smreke, ki je že več sto-

letij zaradi ekonomike preštevilčna 
v Zgornji Savinjski dolini?

Meni je lep tudi kapusov belin, 
ki ni redek, je pa ogrožen, ker od-
laga jajčeca na zelje. Zelja pa v do-
lini primanjkuje tako na poljih in vr-
tovih kot tudi v naših glavah, ki so 
za naravovarstvo premajhne.

Tekst in foto: Anton Kladnik

Jadralec

Admiral

Glogov belin

Gorski apolon
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SELITEV IN OBNOVA LEKARNE MOZIRJE

Od maja do konca avgusta lekarna deluje v prostorih 
Galerije Mozirje

DEŽURSTVO V ČASU SELITVE LEKARNE 
MOZIRJE V ZAČASNE PROSTORE

Od nedelje, 30. aprila, do torka, 2. maja, 
je dežurstvo Lekarne Mozirje za izdajo nuj-
nih zdravil izdanih v dežurni ambulanti za-
gotovljeno med 8. in 10. uro na stari (seda-
nji) lokaciji.

Lekarna Mozirje skupaj s podružnicama Ljub-
no ob Savinji in Nazarje že več desetletij uspeš-
no oskrbuje Zgornjesavinjčane s potrebnimi 
zdravili, medicinskimi pripomočki in drugimi iz-
delki. Pred dobrima dvema desetletjema je mo-
zirska lekarna svoje prostore že prenavljala, za-
radi razvoja dela v tem času in želje kolektiva, 
da bi svojim strankam storitve nudili v posodo-
bljenih in s tem prijaznejših prostorih, pa je pri-
šel čas za ponovno, celovito prenovitev prosto-
rov lekarne v Mozirju.

SELITEV LEKARNIŠKE DEJAVNOSTI BO 
POTEKALA MED PRVOMAJSKIMI PRAZNIKI
V času od 3. maja do predvidoma 31. avgu-

sta letošnjega leta bo Lekarna Mozirje svojo de-
javnost opravljala v prostorih mozirske galerije, 
ki se nahaja le nekaj korakov od sedanje lokaci-
je Lekarne Mozirje, v Kulturnem domu Mozirje. 
Otvoritev novih, sodobnih prostorov Lekarne Mo-
zirje je predvidena 1. septembra. 

Selitev lekarniške dejavnosti se bo v največji 
meri opravila v času prvomajskih praznikov, to-
rej od nedelje, 30. aprila, do torka, 2. maja 2017. 
Tudi v tem času bo zagotovljeno dežurstvo med 
8. in 10. uro na sedanji lokaciji lekarne in s tem 
tudi izdaja nujnih zdravil napisanih v dežur-
ni ambulanti. Motena pa bo v tem času proda-
ja ostalih izdelkov, ki so sicer na voljo v Lekar-
ni Mozirje. 

Od srede, 3. maja, dalje bo Lekarna Mozirje 
svoje poslovanje opravljala na novi lokaciji, v 
prostorih galerije v mozirskem kulturnem domu, 

odpiralni čas ostaja nespremenjen: od ponedelj-
ka do petka: 7.00 - 19.00., v soboto: 7.00 - 12.00, 
nedelja in prazniki: 8.00 - 10.00.

STRANKAM SVETUJEJO PRAVOČASNO 
OSKRBO S POTREBNIMI ZDRAVILI IN 

PRIPOMOČKI
V Lekarni Mozirje želijo vse svoje uporabnike, 

ki pri njih prevzemajo zdravila in medicinske pri-
pomočke, katere zaradi narave bolezni oziroma 
zdravstvenega stanja potrebujejo neprekinjeno 
(npr. hlačne plenice za urinsko in fekalno inkon-
tinenco ter različne inzuline), da potrebna zdra-
vila oziroma izdelke naročijo vnaprej oziroma 
se z njimi založijo pravočasno. Lekarna Mozirje 
namreč v času selitve ne bo mogla zagotavljati 
večjih zalog tovrstnih zdravil in pripomočkov, za-
to njihov kolektiv vse svoje uporabnike prosi za 
razumevanje in jim svetuje pravočasno oskrbo.

V ČASU PRENOVE BO IZDELAVA 
MAGISTRALNIH PRIPRAVKOV NEKOLIKO 

PODALJŠANA
Razumljivo je, da selitev tako občutljive dejav-

nosti, kot je lekarniška, zahteva precej prilaga-
janj zaposlenih in žal tudi uporabnikov lekarni-
ških storitev. V času prenove, od maja do konca 
avgusta, bo kolektiv Lekarne Mozirje zaradi de-
lovanja na začasni lokaciji delal v nekoliko dru-
gačnih razmerah. Zaradi motene oskrbe z vodo 
bo podaljšan čas izdelave magistralnih priprav-
kov, torej različnih mazil, praškov, kapljic, ipd.. 
Uporabnikom bodo ti pripravki lahko zagotovlje-

ni šele v roku 24 ur od prejema recepta oziro-
ma naslednji dan in ne isti dan, kot je bilo to obi-
čajno sedaj.

KLJUB NEUREJENEM DOSTOPU ZA INVALIDE 
NA ZAČASNI LOKACIJI, BODO V LEKARNI 

MOZIRJE POSKRBELI, DA BODO DO ZDRAVIL 
PRIŠLI VSI

Začasna lokacija lekarne v prostorih galerije 
žal nima urejenega dostopa za invalide, zaradi 
stopnišča bo otežen tudi dostop za otroške vo-
zičke. Osebje lekarne bo seveda poskrbelo, da 
bodo vsi gibalno ovirani brez težav uredili vse 
svoje opravke v lekarni. Najprimernejšo rešitve 
še iščejo, obljubljajo pa, da bo do začetka de-
lovanja lekarne na novi lokaciji, poskrbljeno tu-
di za to težavo.

Kljub težjim delovnim razmeram na začasni 
lokaciji v naslednjih štirih mesecih, se kolektiv 
Lekarne Mozirje veseli obnove sedanjih prosto-
rov, saj bo delo v prenovljeni lekarni prijaznejše 
do uporabnikov lekarniških storitev. Ob tem pa 
se vsem strankam že v naprej zahvaljujejo za 
njihovo potrpežljivost in razumevanje.

PR


